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Dunyası
Tasıma

Taşıma Kanunu ve Engelliler Kanununun ulaşım bölümlerinde önemli düzenlemeler olacak

11’de
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Hızlı , Güvenli , Çevreci ve Sürdürülebil ir Taşımacıl ık
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İSTANBUL

● Karayolu Taşıma Kanunu-
nun idari para cezaları, yö-
netmelik, belge ücretleri ve
yetki devri maddeleri değişi-
yor. Yenileme ücreti yüzde 5
olacak. 

● Kentiçi ve dışı tüm toplu ta-
şıma araçlarında engelli eri-
şilebilirliği aranacak.
Şehirlerarası taşımalara 5 yıl
uyum süresi verilecek.
Otomobiller muaf. 

Kanun yap, ertele!Ulaştırma türleri ve türel
dağılımı - 2

Yabancı ilgisi...Ulaştırma, finans ve 
ekonomi...

Süreç kalitesi!
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2’de

İstanbul Seyahat’in tercihi
Alcoa Jant 7’de

TASIMACILIK
DUZENLEMELERI

Kamil Koç’un
satışına izin
Rekabet Kurulu, Kamil Koç'un
ACTERA Grubu'na bağlı Kronos
S.a.r.l.'ye devrine izin verdi.
ACTERA grubunun kontrolünde
bulunan Kronos S.a.r.l. tarafından,
Kamil Koç Otobüsleri A.Ş. ve Kamil
Koç Sigorta Aracılık Hizmetleri
A.Ş.'nin tüm hisseleri ile Batı
Anadolu Terminal İşletmeciliği Ltd.
Şti.'nin %70 oranında hissesinin
devralınması işlemine izin verildi. ■

Bakanlar Kurulu’nca 6.5.2013’te karar-
laştırılıp TBMM’ye sunulan bir Torba
kanun Tasarısı içinde hem Karayolu

Taşıma Kanununun hem de engellilerin
tüm toplu taşımalara erişebilirliği dahil En-
gelliler Kanununun bazı maddelerinin de-
ğiştirilmesi yer alıyor. 

Taşıma Kanunu

İdari para cezaları, şekil olarak yeniden dü-
zenleniyor. Yenilemelerde tam belge ücreti-
nin yüzde 5’i alınacak. Acenteler ve taşıma
işleri komisyonları, belgelere ilişkin Yönet-
melik düzenleme maddesinden çıkarılıyor.
Bakanlığın yetki devri şartları netleştirildi.
Yetki devri devlet dışında TOBB ve TESK ile
bunların bağlılarına… 

Engelli erişimi

Tüm yapılar ile bilgi ve iletişim teknolojileri
yanı sıra tüm toplu taşıma araçları engelli
erişimine uygun olacak. Ticari otomobiller
de kapsam dışı. Şehirlerarası taşımaların
uyumu için 2018’e kadar süre verilecek.
Kentiçi taşımalarda henüz ek süre söz ko-
nusu değil. ■ 7’de
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UND Mardin’de toplandı Yeni KDV Tebliği Çalıştayı’nda 

Mehmet

Şimşek
Turgut

Erkeskin

Lojistikçilerin 
talepleri
dile getirildi

11’de

Taşımacılık ve
lojistik
şirketlerinin
önemli gündem
maddeleri
arasında yer alan
"KDV İstisna ve
İade Tebliği", TİM
ve Gelir İdaresi
Başkanlığı
tarafından 21-23
Haziran 2013
tarihlerinde
Sapanca’da
düzenlenen
çalıştayda masaya
yatırıldı.

Uluslararası Nakliyeciler Derneği Haziran Ayı Yönetim
Kurulu Toplantısı, 21 Haziran 2013 tarihinde bölgedeki
üyelerin ve nakliyecilerinin katılımı ile Çetin Nuhoğlu

Başkanlığında Mardin’de yapıldı. Toplantı vesilesiyle Mardin Valisi
Ahmet Cengiz ve Habur Sınır Kapısı da ziyaret edildi. ■ 11’de

TAYSAD, ‘10. Kalkınma Planı’ çerçevesinde
2 senaryo hazırladı  

Otomotiv
üretimi
2018’de 
2 milyon
adede
dayanacak 11’de

Ulusoy-Varan filosu
Brisa lastikleri ve hizmetleriyle fark yaratacak

MAN TopUsed ve MAN Finance güvecesi ile 

Kısa bir
süre için

Geri alım taahhütlü kampanya:
“Buyback”

Cüneyt Ergün

25. kuruluş yıl
dönümünü
kutlayan Brisa,
Profleet hizmet
anlaşması
kapsamında
Ulusoy ile Varan’ın
son teknoloji
ürünü yeni
otobüslerine
Bridgestone lastik
tedarik edecek.

5’te

Mustafa

Yıldırım

Zeki

Bilsel

Başta MAN ve
NEOPLAN olmak
üzere tüm ikinci el
otobüslerde MAN
TopUsed, MAN
Finance işbirliği ile
düzenlediği Buyback
kampanyası ile
sektöre nefes aldıran
çözümler sunuyor.

Metro
Turizm,
Has

Otomotiv’den 8
ve Hassoy’dan  7
olmak üzere 15
Travego’yu
filosuna kattı.
Şirket, 15 Travego
yatırımı daha
yapacak. Metro
Holding CEO’su
Ertan Çakır,
sezondan mutlu
olduklarını ve
geçen yıla göre
yüzde 10 yolcu
artışı elde
ettiklerini
vurguladı. ■ 6’da

Metro Turizm’e
15 Travego

Tokat Seyahat Genel Müdürü Hakan Sarıcanoğlu: 

2013 yılında 900 bin yolcu taşımayı hedefliyoruz. 

Şartlar ağırlaştı otobüsçü
doğruyu gördü 

5’te

Ford Trucks bayi Diyarbakır Oto açıldı
Satış, servis, yedek
parça ve ikinci el
hizmetleri aynı
çatı altında
vermek için 4S
konseptli
Diyarbakır Oto
tesisinin açılışı
yapıldı. ■ 10’da

Dr. Mehmet Dudaroğlu

Şartlar ağırlaştı otobüsçü
doğruyu gördü 

Kamil Koç’un tercihi Sultan ve Sprinter 
Kamil Koç İzmir Bölgeye şehir içi servislerinde kullanılmak üzere
Yaşaroğlu Otomotiv AŞ’den, törenle 12 Otokar Sultan ve
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5 Mercedes Sprinter aldı.

6’da

> Dinçer Lojistik’e 12 Iveco > Metin Group 5 Iveco Stralis aldı
> Köknar’a, 10 Volvo > Euro6 motorlu Renault Trucks tanıtıldı
> “Alışan Group” Transport Logistic Fuarı’na katıldı
> Pirelli Gezici Eğitim Aracı yollarda ■ 10’da

50 yılında Otokar, müşterilerini yeni ürünlerle
buluşturmaya devam ediyor. Otokar, servis
taşımacılarına yönelik 7 metrelik Tempo’yu
pazara sundu. Yeni ürün Tempo pazara, 50
adeti Altur, 10 adeti Genç Tur ile olmak üzere
60 adetlik satışla adım attı.

Genel Müdür Yardımcısı Basri Akgül,
“Tempo’nun servis taşımacıları için ideal bir
çözüm olacağına inanıyoruz. Tempo’nun
müşterilerimize bereket, hareketlilik ve
kazanç getirmesini diliyorum” dedi.

Otokar pazara “TEMPO” kattı 

Basri Akgül

YENİ
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Ülkemizin denizyollarındaki
durumunu ele alırsak… Ülkemiz,
coğrafi konumu, kıyı şeridinin

uzunluğu, denizcilik sektörünün
çeşitliliği ve deniz ticaret filosu ile
denizciliğe her zaman değer vermiş bir
ülkedir. Dünya denizciliğine daha büyük
katkılar sağlamak, güvenlik ve emniyete
yönelik gereken tedbirleri almak her
zaman ana hedeflerimiz arasında yer
almıştır. Bu amaçla özellikle son yıllarda
ülkemizce büyük atılımlar
gerçekleştirilmiştir. Taşımacılık sisteminde
ülkelerarası uyumun sağlanabilmesi için
oluşturulan uluslararası normlar ve
kurallar ülkelerin bireysel
uygulamalarının önüne geçerek
uygulama birlikteliğini sağlamışlardır.

Ülkemiz, Karadeniz’de 1785 km,
Marmara Denizi’nde 1089 km, Ege
Denizi’nde 2805 km, Akdeniz’de 1577
km ve Adalar’da 1067 km deniz kıyısına
sahip olup (Sayıştay, 2006), toplamda
8300 km üzerinde kıyı uzunluğu ve
Avrupa ve Asya arasındaki jeopolitik
konumuyla büyük bir ticaret
güzergahının kalbi durumundadır.
Kıyılarımız boyunca uluslararası ulaşıma
yönelik olarak hizmet veren 176 kıyı
tesisi (liman/iskele/boru hattı ve
şamandıra sistemi şeklinde) mevcuttur.
Türkiye’deki önemli liman tesisleri
aşağıdaki şekil 1’de gösterilmektedir.

Türkiye gemi
sanayinde ise son
yıllarda oldukça büyük
ilerlemeler kaydetmiştir.
2007 yılında Türkiye
Tersaneler Master Planı
tamamlanmıştır. Tersane
sayısında, verilen gemi
siparişleri sayısında ve
buna bağlı istihdamda
artışlar olmuştur.
Ülkemiz, Karadeniz ve
Akdeniz’e sınır olması
nedeni ile özellikle
bakım onarım
yönünden komşu
ülkelerin veya başka
ülkelerin gemi bakım ve
onarımı için cazip
durumdadır. Gemi yan
sanayinin de bu ihtiyaçları
karşılayabilecek seviye gelmesi
gerekmektedir. Bu nedenle gemi yan
sanayinin gelişme zorunluluğu vardır. 

Çeşitli uluslararası platformlarda
intermodal Avrupa-Asya arası intermodal
koridorların tesisi konusunda Avrupa
Birliği, Birleşmiş Milletler ve Bölgesel

Organizasyonlar
vasıtasıyla yıllardan beri
yoğun çalışmalar
yapılmıştır. Pan-Avrupa ve
Trans-Avrupa Ulaştırma
(TEN-T) koridorları,
TRACECA, Trans-Asya
Demiryolu (TAR), Avrasya
Taşımacılık Bağlantıları
(EATL), Ekonomik İşbirliği
Örgütü (ECO), Karadeniz
Ekonomik İşbirliği Örgütü
(BSEC) bu çalışmalardan
başlıcalarıdır. Türkiye
kendi ulaşım ağlarının,
TEN-T ağlarına
bağlanması için 2020
vizyonuyla çekirdek ağı
ortaya koyan TINA-
Türkiye çalışmasını 2008

yılında tamamlamış, daha sonra bu ağı
2030 yılı vizyonuyla revize etmiştir. 

Havayolunun durumu…
Hızlı ulaştırmanın ekonomiye çarpan

etkisi yaptığı, ekonomik gelişmişlik ile
ulaştırma sistemleri arasında doğru ve
yüksek bir korelasyon olduğu
bilinmektedir. Hızlı havacılık sektörünün
direkt, endirekt ve katalitik olarak
ekonomiye katkısı yüzde 7,5 olarak
hesaplanmaktadır.

Tarihte ilk uçak olarak yer alan, pilot
dahil iki kişi taşıyabilen ve havada
sadece 1 saat kalıp 36 mil mesafeye
gidebilen uçaktan bugünkü
uçak teknolojinin
karşılaştırılması; gelişmenin
ne kadar muazzam olduğunu
göstermektedir. 1903 yılında
yapıldığı tarihe geçen bu ilk
uçaktan sadece 17 yıl önce
Karl Friedrich Benz’in ve 10
yıl önce Charles Edgar
Duryea’nın otomobillerinin
bugüne kadar gösterdikleri
gelişme ile uçakların
gösterdiği gelişmenin
karşılaştırması da havacılığın
ne kadar heyecan verici gelişme

kaydettiğinin göstergesidir.

Ülkemizdeki ilk örnekler
Ülkemizde havacılık tarihinde Vecihi

Hürkuş’un yaptığı Vecihi K IV uçağı ile
Fikirtepe’de 28 Ocak 1925 tarihinde
gerçekleştirdiği uçuş sonrası izinsiz uçuş
yaptığı gerekçesi ile cezalandırıldığı;
ülkemizde uçaklara uçuş sertifikası
verecek bir otoritenin olmaması
nedeniyle Vecihi Hürkuş’un yaptığı
Vecihi K XIV uçağını demente edip
tren ile Prag’a götürdüğü, proje ve
belgeleri Çek diline çevirtip uçağın
montajını da yaptıktan sonra test
uçuşu sonrası 23 Nisan 1931
tarihinde uçuş sertifikası aldığı bu
uçakla ülkemize geldiği
hatırlanmaktadır.

Nuri Demirağ’ın 1944 yılında
yaptığı iki motorlu NuD38 uçağının
Dünya’da A sınıfı uçak olarak
değerlendirildiği ve dönemin en iyi
uçağı olarak gösterilen Docata’nın
performansından yüzde 50 daha iyi
performansa sahip olduğu
bilinmektedir. 

Gelecekte ne olabilir?
2.000 havayolu, 23.000

civarında uçak, 3750 havalimanı ve
160 Hava Trafik Kontrol birimi, hava
ulaşımının ana ögeleridir.

Dünyada havacılık 2004
yılından günümüze yüzde 4,1

mertebesinde büyürken ülkemizde iç
hatların liberalleşmesi, siyasi istikrarın
getirdiği etki sonucu turist sayısındaki
artış nedeniyle aynı dönemdeki büyüme
dünya ortalamasının üç katı
mertebesinde olmuştur.

Daha düşük oranda ancak benzer
trendin önümüzdeki yıllarda da devam
edeceği tablo 2’de görüleceği gibi;

10’uncu kalkınma planı döneminde
yüzde 5,5 olarak tahmin edilen ülkemiz
GDP artış hızı dikkate alınarak
havayolunda yolcuda trafik artışının
yüzde 7,5, kargoda da yüzde 5,2 olacağı
tahmini yapılabilir. Bu varsayımla;

En kötümser tahminle 2018 yılı
sonuna kadar 195; 2023 yılı sonuna
kadar 438 ve 2030 yılı sonuna kadar da
964 Türk tescilli yolcu uçağı Türk
şirketlerinin filolarına dahil olacaktır.
Benzer olarak 2018 yılı sonuna kadar 12;
2023 yılı sonuna kadar 23; 2030 yılı
sonuna kadar da 44 kargo Türkiye
envanterine katılacaktır.

Hepinize, sağlıklı, huzurlu, mutlu ve
başarılı bir hafta dilerim. ■
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İzmir Büyükşehir
Belediyesi, hizmete aldığı
yeni otobüslerle filosunu
güçlendiriyor. Otokar’dan
alınan son teknolojiye
sahip alçak tabanlı, engelli
rampalı ve klimalı 80 solo
otobüs, düzenlenen
törenle hizmete alındı.

İZULAŞ Bornova Garajı’nda
düzenlenen törende konuşan İzmir
Büyükşehir Belediye Başkanı Aziz
Kocaoğlu’nun gündemini “Gezi
Olayları” oluşturdu. Gençlerin
başlattığı eylemle siyasi anlayışın
değiştiğini belirten Başkan
Kocaoğlu, “bir şeylerin dünyada
değiştiği, bundan sonra özellikle
siyasilerin  Gezi gibi olayların

koyduğu kuralları çiğneyerek iş
yapamayacakları kentleri ve
ülkeleri yönetemeyecekleri ortaya
çıktı” dedi.

Başkan Kocaoğlu,
konuşmasının ardından Otokar
Kamu Satış Müdürü Mahir Özşeker
ve İZULAŞ yetkilileriyle birlikte
yeni hizmete alınan otobüsleri
inceledi. Otobüs sayısını 327’ye
çıkaran İZULAŞ’ın bünyesinde
210 adet Otokar, 57 adet MAN, 60
adet İveco otobüs bulunuyor. Hepsi
klimalı ve semt levhalı 327
otobüsün 210’nu engelli kullanıma
uygun alçak tabanlı. İzmir için özel
olarak üretilen çevreci motora
sahip yeni Otokar otobüsler, aynı
zamanda kameralarla donatıldı.
Bugüne dek orta ve arka kapıdan
inen yolcuları dikiz aynalarına
bakarak takip etmeye çalışan

sürücüler, kameralar sayesinde
önlerindeki ekrandan kapıların
kontrolünü sağlayabilecek. Otobüs

yaş ortalamasını 5,5’a indiren
İZULAŞ’ın günlük servis sayısı ise
300. ■

Otokar’dan İZULAŞ’a 80 Kent LE220 

Manisa Belediyesi
Ulaşım Hizmetleri
Müdürlüğü, tarafından

Kültür Merkezi Meclis
Salonu’nda özel denetimli halk
otobüsleri sürücülerine yönelik
bilgilendirme semineri
düzenlendi. Seminerin
eğitmenliğini Trafik Zabıta Amir
Vekili Kurtuluş Yaşayancan,
Manisa Belediyesi Aile Danışma
Merkezi’nde görevli psikolog
Merve Ateş, Trafik Tescil ve
Denetleme Şube Müdürlüğü’nde
görevli emniyet amiri Osman
Genç yaptı. 

Ulaşım Hizmetleri
Müdürlüğü olarak, periyodik
aralıklarla seminer

düzenlediklerini söyleyen
Belediye Başkan Yardımcısı
Mümin Deniz, seminerlerin
göreve başlayacak olan yeni
şoförlerin sertifika almalarında
önemli adımlardan biri olduğunu
belirterek, “Özellikle şoförlerin
vatandaşlarla olan diyaloglarının
sağlıklı bir şekilde devam
etmesine yönelik psikolojik
destek hizmeti veriyoruz” dedi. ■

Halk otobüsü 
şoförlerine eğitim    

Trabzon Belediyesi 10 otobüs

daha alacak 

Başkan Yardımcısı
Osman Necip Sevinç ile
birlikte Belediye Çok

Amaçlı Salonu'nda otobüs
sürücüleriyle ile bir araya
gelen Trabzon Belediye
Başkanı Dr. Orhan
Gümrükçüoğlu, otobüs
şoförlerinin Belediyenin halka
yansıyan yüzleri olduğunu
söyledi: "Mesleğiniz o kadar
önemli ve ulvi ki, size insanlar
canları teslim ediyorlar. Sizin
diğer personelden ayrı bir
yönünüz var. Siz kendi canınızı koruduğunuz gibi taşıdığınız insanların
da canlarını korumakla görevlisiniz. Bu güne kadar şehir halkına
verdiğiniz hizmetten dolayı teşekkür ediyorum. Bu gayretlerinizin
bundan sonra da artarak devam edeceğine inanıyorum" dedi. 

Görev süresi içinde 30 adet son model otobüs olarak hizmete
sunduklarını belirten Gümrükçüoğlu, bu yıl içerisinde 10 adet otobüsü
daha belediyeye kazandıracaklarını açıkladı. ■

YIL Yolcu Koltuk YIL Kargo Kapasite
Uçağı Uçağı (Ton)

2012 361 68.136 2012 29 1.229
2013 388 73.246 2013 30 1.293
2014 417 78.739 2014 32 1.360
2015 448 84.645 2015 33 1.431
2016 481 90.993 2016 35 1.505
2017 518 97.818 2017 37 1.583
2018 556 105.154 2018 39 1.666
2019 598 113.040 2019 41 1.752
2020 643 121.518 2020 43 1.843
2021 691 130.632 2021 45 1.939
2022 743 140.430 2022 47 2.040
2023 799 150.962 2023 50 2.146
2024 859 162.284 2024 53 2.258
2025 923 174.455 2025 55 2.375
2026 992 187.540 2026 58 2.498
2027 1.067 201.605 2027 61 2.628
2028 1.147 216.725 2028 64 2.765
2029 1.233 232.980 2029 68 2.909
2030 1.325 250.453 2030 71 3.060

YIL THY Özel Hava Yolları Toplam 
Uçak Koltuk Uçak Koltuk Uçak Koltuk

2005 83 14109 80 16152 163 30261
2006 103 18239 105 19110 208 37349
2007 102 17594 131 19965 233 37559
2008 127 22238 135 20058 262 42296
2009 134 23549 127 24762 261 48311
2010 137 23702 158 30515 295 54217
2011 173 33007 158 30375 331 63382

Şekil 1. Türkiye Limanları

Tablo 2. Hava Yolları

Ankara Büyükşehir
Belediyesi EGO Genel
Müdürlüğü, Türkiye’de bir

ilk olarak başlatılan “EGO Cepte”
uygulamasıyla, ulaşımda zaman
kaybına son veriyor. Uygulamayla

evden, işten internete girerek, cep
telefonları veya tablet bilgisayarları
kullanarak ya da Mavi Masa’yı
arayarak otobüslerin güzergah,
durak bilgileri, kaç dakika sonra
otobüsün durağa yanaşacağı,

herhangi bir adrese toplu taşıma
olanakları ile nasıl ulaşılacağı kısa
sürede, rahatlıkla öğrenilebiliyor. 

Başkentliler, kullanacakları
otobüsün saat kaçta nerede
olduğunu, kendilerine en yakın
durağa kaçta geleceğini kısa bir
sürede öğrenerek, artık “durakta”
beklemiyor, zaman kaybetmiyor.

EGO’nun tüm otobüslerinde
bulunan “araç takip sistemi”
kullanılarak hazırlanan “EGO
Cep’te” uygulamaları akıllı
telefonlar ve tablet bilgisayarlara
indirilebiliyor. Yeni “mobil
uygulama” ile evden, işten ya da
telefondan internete girilerek de
rahatlıkla ulaşılabilen “EGO
Cepte”, ALO 153 Mavi Masa
kapsamında da hizmet veriyor.
Vatandaşlar, bulundukları yerden

ALO 153’ü arayarak, durak
numarasını söyleyerek hatlarla
ilgili bilgi alabiliyor. 

Günde 1000-1500 kişi
katılıyor

Mobil Web, Android, Apple ve
Windows 8 Phone uygulamaları
olan “EGO Cep’te” yaklaşık 290
bin kişi tarafından kullanılıyor. Her
geçen gün artan bu sayıya günde
ortalama 1000-1500 kişi ekleniyor. 

Vatandaşlardan gelen istek,
şikayet ve önerilerle sürekli
güncellenen uygulama ile ilgili
gelişmeler facebook ve twitter’dan
da takip edilebiliyor. EGO’nun
resmi internet sitesi
“www.ego.gov.tr”de uygulama ilgili
tüm ayrıntılar anlatılırken, 3 adet
video ile de tanıtımı yapılıyor. ■

“Ego Cepte” 300 bin kullanıcıya ulaştı
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50 yılında
Otokar,
müşterilerini
yeni ürünlerle
buluşturmaya
devam ediyor.
Otokar, servis
taşımacılarına

yönelik 7 metrelik
Tempo’yu pazara sundu.
Yeni ürün Tempo pazara,
50 adeti Altur, 10 adeti
Genç Tur ile olmak üzere
60 adetlik satışla adım attı.

28 Haziran Cuma günü
Rahmi Koç Müzesi’nde
düzenlenen tanıtım

etkinliğine TOF Genel Başkanı
Mustafa Yıldırım, Başkan Vekili
Tahsin Yücefer, TOFED Genel
Başkanı Mehmet Erdoğan,
Başkan Yardımcısı Mustafa
Özcan, Otokar Genel Müdür
Yardımcısı Basri Akgül, İç Pazar
Ticari Araçlar Satış Müdürü
Murat Tokatlı, Pazarlama
Müdürü Tarkan Burak, Bölge
Satış Yöneticileri ve çok sayıda
Otokar bayi sahip ve yetkilileri
katıldı. 

Otokar’ın 50 yıllık yolcuğu
aynı hızla devam etmektedir”

diyerek konuşmasına başlayan
Genel Müdür Yardımcısı Basri

Akgül,” Kendi tasarladığımız,
kendi markamız ile başarılı
yolculuğumuz 50 yıldır sürüyor.
Türkiye’de ve dünyada
milyonlarca kişinin hayatına etki
ediyor, sizlerin aracılığıyla
misafirlerimizi taşımak ve
ulaştırmak için hiç durmadan
çalışıyoruz. Sayın Vehbi Koç’un
“ülkem varsa bende varım”
sözlerinden ilham alıyor. Bu ülke
için çalışıyor, bu ülkenin
araçlarını üretiyoruz.
Kurucumuz İzzet Ünver’in
“Bizim çocuklar yapar” sözleriyle
aştığı yolda yürüyor, yeniliklere
imza atıyoruz. Ne mutlu ki, bu
çalışmalarımız karşılığını

buluyor, daha iyiyi arama
isteğimiz, bizi üç yıldır
Türkiye’nin en çok tercih edilen
otobüs markası haline getirdi.
Türkiye’nin en geniş otobüs
ailesine sahip şirket olduk.
Başarımızı ülkemiz sınırlarında
bırakmadık. Dünyada beş kıtada
60’a yakın ülkeye ihracat yapan
bir şirket konumuna geldik. En
büyük pazarımız Fransa’da
yıllarca en çok satılan küçük
otobüs markası olduk. 

Müşterilerimizi her zaman
can kulağıyla dinledik 

50 yıllık deneyimimiz bu
başarılara ulaşmada önemli bir
rol oynadı. Ancak yadsınmaz bir
gerçeği her zaman kabullendik.
Kullanıcılarımızı her zaman can
kulağıyla dinledik. İhtiyaç ve
beklentileri en iyi şekilde
anlamak için uğraştık. Siz
kullanıcılarımız bize ve
ürünlerimize güvendiniz, bizi
tercih ettiniz, daha iyisini
sunmak için bize fikirlerinizle yol
gösterdiniz. Bizde güveninize
layık olmak, size en iyiyi sunmak
için çalıştık. Bizi liderliğe ve
öncülüğe taşıdığınız için sizlere
müteşekkiriz. Bu gün sizlerin
ihtiyaçlarınızla geliştirdiğimiz
yeni otobüsümüzü tanıtmak

mutluluğunu duyuyoruz. Sizlere
her zaman yakın olmaya,  sizlere
uygun ürünler sunmaya
çalışıyoruz. Biliyoruz ki
maliyetleriniz ve rekabet her
zaman artıyor. 

İki yıllık çalışmanın ürünü 

Düşük yakıt tüketimi ve
hesaplılık herkes için en kritik
konu haline geliyor iki yıl önce
sizlere daha hesaplı bir otobüs
sunmak için kolları sıvadık.
Performanstan ödün
vermeyecek, taşımacılıktaki
temel prensipleri karşılayacak,
bugün ilk kez göreceğimiz adını
Tempo olarak verdiğimiz bu
araştırma, geliştirme sonucu
ortaya çıktı. Sultan
otobüslerimiz konfor ve
performans isteyen daha uzun
mesafe taşımacılık yapacak ürün
ailemizdeki yerini korumakta.
Tempo ise işletme
maliyetlerinin, konfor
ihtiyaçlarının önüne geçtiği
durumlarda ideal bir çözüm
olacağına inanıyoruz. Yeni
otobüsümüzün heyecanınızı
bizimle paylaştığınız için
teşekkür ediyor, umarım Tempo
işlerinize bereket, hareketlilik ve
kazancınıza yeni bir hız getirir”
diye konuştu. ■
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Yabancı ilgisi...
salim.altunhan@tasimadunyasi.com

Salim
Altunhan

Cumhuriyetle yaşıt karayolu yolcu taşımacılığı,
Türkiye’nin ana ulaşım sistemidir. Noktadan
noktaya taşımacılık imkanı verdiği, seri, hızlı,

konforlu ve güvenilir olduğu için vatandaşın da be-
nimsediği karayoluyla yolcu taşımacılığı; ekonomik
olduğu için de tercih ediliyor.

Vatandaşa hizmet için neredeyse bir fabrika aça-
bilecek yatırımı yapan otobüsçü, bir fabrika açmış
olsa kazanacağının yarısını bile kazanamadığı halde
canla başla hizmet vermeyi sürdürür. Yıllardır bu sek-
törde olmam, Trakya Otobüsçüler Derneği Başkanlı-
ğını sürdürmem dolayısıyla; çok açık söyleyebilirim
ki, otobüsçüler hizmet aşkı ile çalışıyor. Yazın sıcağı,
kışın soğuğu, yolların durumu, otogarların çıkış fiyat-
ları derken gerçekten meşakkatli bir iş alanı bu. Bu
kadar zorluğu ancak bu işi sevenler yapabilir.

Orada duralım. Çünkü geçtiğimiz günlerde ülke-
mizin en köklü firmalarından Kamil Koç’un yabancı-
lara satıldı. Bu haber, otobüsçülerin arasında bomba
etkisi yarattı. Bu güne kadar, bırakın yabancıyı, ülke-
mizde doğmuş, büyümüş hiçbir azınlığın bile ilgilen-
mediği karayolu yolcu taşımacılığı sektörüne bu
ilginin nedeni ne?

Bu soru, sizin de kafanızı kurcalamıyor mu?
Kamil Koç’un üçüncü kuşak yöneticileri çok iyi bir fi-
yatla firmayı teslim etmişlerdir muhakkak, ama
önemli olan onların değil sektörün kazancıdır. Hiçbir
yabancı sermaye kaz gelecek yerden tavuk esirge-
mez. Ölçüp biçip, ince eleyip sık dokuyarak karar
vermiştir. Fizibilite raporlarının biri gitmiş biri gelmiş-
tir, çok yönlü araştırmışlardır. O zaman da, gerçekten
kazançlı bir iş yaptıklarını kabul etmeliyiz.

Şimdi, aklımda ikinci bir soru var. Actera Group,
Kamil Koç’u aldı, tamam. Peki, başka firmalar da ala-
cak mı? Hemen ardından farklı ülkelerden başka
başka yatırımcılar da gelecek mi bu sektöre? Bizim
bilmediğimiz bir şey mi var, diye o yüzden soruyo-
rum.

Derler ki, Napolyon, düşman askerlerinden ka-
çarken bir bakkala sığınmış. Bakkal, onu saklayıp
kendi askerleri gelince ortaya çıkarmış ve sormuş:
“Ne düşündünüz askerler üzerine gelince?” Napol-
yon hemen emir vermiş: Kurşuna dizilsin! Gözünü
bağlayıp duvarın dibine dikmişler bakkalı. “Ah, ne
diye sordum o soruyu, ne diye karıştım imparatora”
diye düşünürken, bir el tutmuş omzunu; “işte, ben de
böyle düşündüm” demiş Napolyon. Yani, tecrübe et-
meden hiçbir şey kazanılmaz. Benim tecrübemi de
anlatayım:

İthal hayvan izni verildiğinde, hemen o gün
TIR’lar Kapıkule önüne yığılmıştı. Ne zaman topladı-
nız o kadar hayvanı, o kadar TIR’ı nasıl buldunuz, ne
zaman yüklediniz de sınıra dayandınız; daha bir gün
bile geçmedi kararnamenin yayınlanmasının üzerin-
den… Demek ki içeriden bir kuş haber uçurmuş.

Yabancı yatırımcının sektörümüze girmesi dola-
yısıyla bunca soruyu arka arkaya sıralamamın sebebi
çıkmıştır ortaya. ■

Otokar pazara “TEMPO” kattı 

Diğer teknik özellikler:

Uzunluk (mm) : 7215
Genişlik  (mm) : 2273
Yükseklik (mm) : 3245
İç Yükseklik  (mm) : 1970
Yerleşim düzeni : 27 + 1
Motor Tipi : Common-Rail Turbo-dizel 

Intercooler Euro5, EGR 
Silindir Sayısı : 4
Motor Hacmi (cc) : 3200
Maksimum Net Güç : 160 HP@3000d/d
Maksimum Net Tork : 450NM @ 1500-2200d/dak
Şanzıman : 6 ileri/1 geri
Fren Sistemi : Tam havalı, ABS, ön ve arka 

disk, havalı imdat ■

TEMPO
Estetik  ön ve arka yüz, geniş görüş açılı dış

aynalar, modern tasarım, halojen ön farlar, sis farları
ve estetik stop lambaları ile yepyeni bir dış tasarıma
sahip TEMPO’da yükseltilmiş yan ve arka spoiler ile
klima görüntüsü saklanıyor. Güçlü, uzun ömürlü ve
ekonomik motoru ile rakiplerinden farklılaşan yeni
TEMPO,  160  beygirlik ve 450 NM’lik yüksek torklu
motoru ile rampaları da zorlanmadan tırmanıyor.
Hafif ve aerodinamik gövdesi, optimize edilmiş güç
paketi ile mükemmel bir yakıt ekonomisi sunan
TEMPO, kullanıcıların daha hesaplı araç talebine
hitap ediyor. 

Yol tutuşu ve güvenlik maksimum

Sınıfındaki en iyi minimum dönüş yarıçapı ile
dar alanlarda üstün manevra yeteneğine sahip
TEMPO, aynı zamanda mükemmel yol tutuşu ile de
güvenlik sağlıyor. TEMPO’da Tam Havalı Fren
Sistemi, Ön ve Arka Disk Frenler, Motor Freni, İmdat
Freni, Viraj Denge Kolları ve ABS ile güvenlik seviyesi
en üst sınırlara taşınıyor. 

Yeni TEMPO iç tasarımı ile de farklılaşıyor.
Yüksek tavanlı ve geniş iç tasarımlı TEMPO, ferah bir
yolculuk sunuyor. TEMPO’da havalı sürücü koltuğu
ve ayarlanabilir direksiyonu ile yolculuklar sürücüler
için de çok rahat ve konforlu bir hale geliyor.
TEMPO’nun geniş diz mesafesi ve modern tasarımlı
yolcu koltukları da konforu artırıyor. 

■ Altın Turizm firma sahibi
Çoşkun Altın: Daha bir otobüs
havasına girmiş. Daha iyi bir konfor
gelmiş, o keskin görüntüsünden daha
aero dinamik yapıya kavuşmuş. Daha
zinde, dinç güzel buldum. Hoş bir
araba olmuş. 2003 yılından beri
Otokar kullanıyoruz. Yeni yatırımda
düşündüğümüz ilk marka. Buzdolabı
konulmasını, camlarının çift cam
olmasını istiyoruz. Rekabet açısından
artık zaruri bir ihtiyaç. Genel anlamda
olsun istiyoruz.

■ Genç Turizm Genel Müdürü
Niyazi Genç: 10 adetlik bir Tempo
yatırımı yaptık. Bu sayı 20’ye çıkabilir.
Geçtiğimiz hafta içinde 2 Atlas
kamyon almıştık. Tempo diğer lüks
araçlarla aynı standartlarla yapılmış.
Çok daha ekonomik. Konforunu çok
beğendik. Bizim filomuzda 1750 araba
çalışıyor. Öz malımız 274. Otokar’ı 6
yıldır Eskişehir’de fabrika personelini
biz taşıyoruz. Tofaş, Tüpraş, Arçelik
personelini biz taşıyoruz. 3 Ağustos’ta
30 yılımızı dolduruyoruz. 2013’i biz
geçen yıla göre yüzde 11 oranında
büyüme ile kapatacağız.   

■ Altur Turizm Baş Şoförü
Tacettin Şık: 50 Tempo araç alımı
gerçekleştirdik. Aracın düşük yakıt
tüketimi, içinin çok rahat oluşu ve her
şeyden önemlisi 

127 bin 500 TL ile taşeronlar ve
firmalar için fiyatının çok uygun
olması tercihimizde önemli etkenler
arasında. 

■ Keskin Turizm Pazarlama
Danışman İhsan Altunbaş: Bu
segmentte gördüğüm en iyisi. İçindeki
koltuk durumu. Personelin koltuk
konforundan memnun kalacak olması
bizim için önemli. Yatırım
düşünüyoruz. Şu anda kendi öz
malımız olarak 35. Toplamda 110
aracımız var. 

■ Ayça Turizm firma sahibi
Dursun Ali Camadan: Çok iyi bir araç.
Servise uygun, abartılı değil. Tabi
daha fazla incelemek lazım. Görünüşü
iyi, tam servis arabası. Filomuzda 800
araç var. 50’si öz mal. Okul ve
personel taşımacılığı yapıyoruz.
İstanbul, Çorlu ve Niğde Aksaray’da
taşımacılık yapıyoruz. Firmamız 23 yıl
önce kuruldu. 

■ Erdal Group firma sahibi Erdal
Akışlı: Arabayı çok beğendim. İç
konumu çok güzel. Servis için çok
uygun bir araç olduğunu
düşünüyoruz. İhtiyacımız olduğunda
tercih edeceğimiz bir araç. 25
aracımız var. 

■ Kırmızı-Beyaz Turizm firma
sahibi Bülent Doğmuş: Araba servis
için ideal. Fiyatı da ideal. Araç yatırımı
yapmaya karar verdiğimde Tempo
alırım. İki ay önce araç yatırımı
yaptım. Eğer iki ay önce çıksaydı
Tempo’dan alırdım. 

■ Erkoç Turizm firma sahibi-
Erol Uyanık: Araç iyi güzel. Fiyat
aralığı da güzel. Standart bir araba. İç
hacmi geniş. Müşterinin içerde görüş
açısı güzel. Personelde daha iyi
kullanılabilir ama okul servis arabası
olarak da kullanılabilir. İstanbul’un
dar sokaklarında değil Yeşilköy,
Ataköy ve Çekmeköy’de rahatlıkla
kullanılabilir. Firmamız 1987 yılında
kurulda. Filomuzda 10’u öz mal 60
araç var. Ağırlığımız okul taşımacılığı. 

Ertug Travel firma sahibi Recai
Birgün: Araç servis için çok uygun.
Öğrenci ve personelde beklenen her
şeyi karşılayacak durumda. Şu anda
filomuzda 1 adet bulunmasını
istiyoruz. Şu anda 6’sı öz mal 86
aracımız var.  ■

Tempo’nun tanıtıma
İzmir’den Altın
Turizm-Coşkun Altın,
Kırkpınar Turizm-
Musa Karcı, Ferhan
Turizm-Melik Turan,
Günaydın Group-
Mehmet Günaydın,
Dramalı Turizm-Ali
Gül, Otokar bayi
Yaşaroğlu Otomotiv-
Yaşar Özkan, Öz
İkizler Turizm-Ali Gür
de katıldı. 

Ertuğ Travel / Recai BirgünKeskin Turizm / İhsan AltunbaşGenç Turizm / Niyazi Genç

Otokar Bayileri

Otokar Yöneticileri 

Kırmızı Beyaz/
Bülent Doğmuş,
Erkoç Turizm/
Erol Uyanık,
Erdal Group/
Erdal Akışlı,
Ayça Turizm/
Dursun Ali
Camadan ve
Oğlu Cumhur
Camadan, Basri
Akgül ile
birlikte.

TOF ve TOFED Yöneticiler:
Mustafa Yıldırım, Mehmet
Erdoğan, Mustafa Özcan,
Tahsin Yücefer, Mustafa
Tekeli, Tacettin Şık, Basri
Akgül ve Murat Tokatlı
birlikteler.

anlattı:  Servisçiler TEMPO’yu anlattı:  
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Mustafa
Yıldırım
TOF Tüm Otobüsçüler
Federasyonu Genel
Başkanı

Kanun çıkar,
ertele!

25. kuruluş yıl dönümünü

kutlayan Brisa, 4

Haziran’da, Sabancı

Center’da Varan ile

imzaladığı Profleet

hizmet anlaşması

kapsamında Ulusoy ile

Varan’ın son teknoloji

ürünü yeni otobüslerine

Bridgestone lastik

tedarik edecek. Brisa,

uzun ömürlü yeni otobüs

lastiği Bridgestone

R247II’nin yanı sıra,

filolara yönelik olarak

geliştirdiği Profleet

paketiyle de Ulusoy ve

Varan’ın yeni

otobüslerine hizmet

sunacak.

Otobüs dünyasının
prestijli markası
İspanyol Irizar’ın en

yeni teknolojiyle donatılan 50
otobüsünü filosuna katan ve
15 metrelik devasa
otobüslerinde Türkiye’de ilk
defa tek seferde 58 yolcu
taşımaya hazırlanan Ulusoy ve

Varan, Brisa ile imzalanan
anlaşma kapsamında
Brisa’dan Bridgestone markalı
R247II lastikleri kullanacak.
Yılda 6 milyon yolcuya hizmet
veren karayolu yolcu
taşımacılığının iki köklü ismi
Ulusoy ve Varan, aynı
zamanda Brisa tarafından
filolara yönelik olarak sunulan
Profleet hizmetinden de
faydalanacak.

Yıllara meydan okuyor 

Bridgestone’un Türkiye
pazarına özel olarak
geliştirdiği otobüs lastiği
R247’nin yeni nesil versiyonu
olan R247II; ekonomik,
çevreci ve güvenli olmasının
yanı sıra, uzun ömürlü
olmasıyla da dikkat çekiyor.
R247II’nin özel sırt karışımı ve
desen yapısı ıslak zemin
performansını arttırırken, aynı
zamanda uzun ömür ve
düzenli aşınma performansı
sunuyor. Geliştirilmiş karkas
yapısıyla üstün kaplanabilirlik
performansına sahip olan
lastik, merkez kanallarında
bulunan taş iticiler sayesinde,
taş tutmadan
kaynaklanabilecek olası

hasarlara karşı da ekstra
koruma vaat ediyor. 

Kanallarında bulunan ses
kesiciler sayesinde sessiz ve
konforlu bir sürüş sunan
R247II, düzensiz aşınmaya
karşı geliştirilmiş taban izi ve
yüzde 23 daha uzun kullanım
ömrüyle fark yaratıyor. R247II,
düşük yuvarlanma direnci
sayesinde daha az yakıt
tüketimi sağlayarak işletme
maliyetlerinin azaltılmasına
da katkı sağlıyor.

Profleet; filo yönetim

çözümleri

Brisa tarafından filo
yönetim çözümlerini tek çatı
altında birleştirmek amacıyla
geliştirilen Profleet projesi
kapsamında, filoların
operasyon maliyetlerinde
maksimum tasarruf
sağlanmasına yönelik bir ürün
ve hizmetler bütünü
sunuluyor. Söz konusu
çözümlerle filoların sosyal,
ekonomik ve çevresel katma
değerlerinin yükseltilmesi
hedefleniyor. Derinlikli analiz
ve yönlendirmeleriyle filoların
büyümelerine katkı sağlayan
Brisa; yük taşımadan

dayanıklılık ve performansa,
yakıt tasarrufundan kaplama
ve yol yardımına kadar birçok
farklı alanda ürün ve hizmet
beklentisi içinde olan filoların
operasyonlarını sorunsuz bir
şekilde yürütmelerine
yardımcı oluyor. 

Profleet kapsamında
sunulan hizmetler arasında
ayrı bir öneme sahip olan
Mobilfix ile ağır ticari araçlara
yerinde ve anında hizmet
veren Brisa, araç sahiplerinin
vakitten ve maliyetten tasarruf
etmesini ve iş sürekliliklerini
korumalarını sağlıyor. Brisa,
Profleet hizmet paketinde
sunduğu bir diğer hizmet olan
Filofix aracılığıyla, Türkiye’nin
her noktasında ve Avrupa’da
filolara özel 7/24 yol yardım
hizmeti verirken; lastik takibi
ve ölçüm sonuçlarını ise
“Aspects+” programı ile
filolara raporluyor. Bu sayede
filoların lastik kaynaklı olası
kayıpları tespit edilip, doğru
lastik yönetimi ile kayıp
kazanca dönüştürülüyor.
Brisa, alanlarında uzman saha
mühendisleri ve Profleet
danışmanları aracılığıyla,
filolara ve araç sürücülerine
çeşitli eğitimler de veriyor. ■

Ulusoy-Varan filosu

Geçtiğimiz hafta TBMM’ye sunulan
torba kanun çeşitli düzenlemeler
içeriyor. Bunların içinde,

şehirlerarasına yönelik, engelli taşıma,
2018 yılına erteleniyor. 

Engellilerin yaşamını kolaylaştırmak
her insanın insanlık borcudur. Biz de
engelli olabilirdik. Ancak olmayacak
şeylerin kararını almak doğru değil.
Engellileri oyalamaktır diye
düşünüyorum. Dünyanın hiçbir
ülkesinde şehirlerarasında otobüslerde
böyle bir uygulama yok. Turizm
otobüslerinde örnek otobüsler yapılmıştır,
ama bütün turizm otobüslerinde
Avrupa’da engelli rampası, engelli
koltuğu yok, böyle bir zorunluluk yok. 

İki boyutta incelemek lazım 
Türkiye’deki engellilerin oranı yüzde

10 olarak görünüyor. Bu yüzde 10’nun
içinde seyahat engeli olan kaç kişi var? 

Engelli koltuğu ihtiyacı duyan kim?
Engellilerin ihtiyaçları nelerdir? Bunların
istatistik çalışmasının çok doğru
yapılması lazım.  

Bir kişi de, üç kişi de seyahat için
başvurabiliyor. Zaman zaman komple
otobüs verdiğim de oldu. TÜRSAB
aracılığı ile Bodrum’daki yarışmalara
gönderdim. Ben onlara komple otobüs
verdim, çünkü başka türlü gitmeleri
mümkün değildi.  

Bakanlık fon oluşturabilir…
Biz, zaman zaman gelen engelli

vatandaşlarımıza, yolcumuza daha iyi ve
onların beklentisini karşılayacak şekilde
hizmet verebilmek terminallerimize
araba koyduk. Engelli vatandaşlarımız,
‘biz kimseye muhtaç olmadan bağımsız
yaşayabilmeliyiz’ diyorlar; doğru ve haklı
bir talep. Ancak iki koltuk yüzünden dört
koltuklu yeri kaybediyorum. Yüzde 10
koltuk kaybım var. Ekonomik maliyeti var. 

Benim kazancım olan kısmı boş
taşımam isteniyor. Ben bunun 2018’de
değil, hiçbir zaman uygulanabileceğini
sanmıyorum. Aile ve Sosyal Politikalar
Bakanlığının yapması gereken, birtakım
fonlar oluşturmaktır. Bütün şehirlere
valiliklerin, kaymakamlıkların emrine
çeşitli segmentlerde üç araba versinler.
Engellinin seyahati söz konusu
olduğunda -kapıdan kapıya hizmetini

yapsınlar. Sınırsız bir ulaşım özgürlüğü
tanısınlar. Bu daha ucuza mal olur.
Bence olması gereken budur. 

Kağıt üstünde kalan kararlar…
Tasarıdaki madde çok geniş

kapsamlı. Çıkmış otobüslerde bu tadilatı
yaptırmanız mümkün değil. Aracın
güvenliği bozacağı için otobüslerin statik
yapısı ile oynamak mümkün değil.
Üretilmiş araçlarda bunun
uygulanmasının mümkün olmadığını
hepimiz biliyoruz. Popülist bir anlayışla
kağıt üstünde kalacak, uygulamaya
geçmeyecek bir karar almanın kime ne
faydası olur? Her şehrimize her ilçemize
birer ikişer araç alınsın o engelli
vatandaşlarımız kapıdan kapıya taşınsın.
Devlet, engelli vatandaşını buradan
Trabzon’a, Kars’a, Samsun’a, İzmir’e
neden otobüsle göndermek istiyor?
Uçaklarda, trenlerde, deniz araçlarında
böyle bir yapı var mı, yok. Sosyal devlet
anlayışı, bu tür talepleri isteyip, yeni
maliyetler çıkartmak demek değildir.
Onun için bu kararın bir kez daha
gözden geçirilmesi gerektiği
inancındayım. 

Şehiriçinde de yetersiz
İETT duraklarında, metrobüslerde

engelli asansörleri çalışmıyor. Devlet
daha acil ve gerekli olan buralardaki
uygulamaları düzenlemeli öncelikle. Bu
kararı verenler bir Avrupa’ya, trenlere,
havayoluna baksınlar. Mola yerlerinde bu
altyapı var mı, buna bile bakmak lazım.
Bu, her beş yılda bir ertelenmeye
mahkum bir karardır. Engellilerin
taleplerini dinlemek ve onların
yaşamlarını kolaylaştırmak gerçekten
önemli. Engelliler her şeyin en iyisi hak
ediyor. 

Belge yenileme ücretsiz olsun
Torba kanunla getirilen belge

ücretlerinin yenilenmesinde yüzde15
yerine, yüzde 5 ücret alınması küçük bir
iyileştirmedir ama yine de teşekkür
ediyoruz. Bence, belge yenilemede ücret
alınması yanlış. Belge yenilenmesi neden
yapılıyor, bunu anlamak mümkün değil.
Bütün bilgilerimiz elektronik ortamda
mevcut. Bence hiç ücret alınmaması
gerekiyor. ■

Başta MAN ve NEOPLAN olmak üzere tüm
ikinci el otobüste güven ve kalitenin
adresi MAN TopUsed, MAN Finance

işbirliği ile düzenlediği Buyback kampanyası
ile sektöre nefes aldıran çözümler sunuyor.
MAN TopUsed
güvencesi ve MAN
Finance işbirliği ile
gerçekleştirilen
Buyback
kampanyasında, ikinci
el otobüslerde çok özel
avantajlar, önemli
fırsatlar yer alıyor.

Geri alım
taahhüdü ile ikinci el
otobüs pazarında
riskleri ortadan
kaldıran çok önemli
avantajlar sunan
Buyback kampanyası
ile ilgi bilgi veren MAN TopUsed Satış Müdürü
Cüneyt Ergün, “İkinci el otobüs pazarı, stabil
olmayan yapısı, araç değerlerinin çok değişken
olması sebebi ile bazı riskler barındırıyor. Bir
çok faktörün etkili olduğu pazarda, bazen 2-3
sene içerisinde otobüs fiyatları normalin
üzerinde bir değer kaybı yaşıyor, hatta kimi
zaman aynı süreçte elde edilen karı da geçerek,
önemli bir zarar oluşturuyor. İkinci el otobüs
piyasasındaki tüm bu olumsuzlukları ise MAN
TopUsed, “Buyback kampanyası ile ortadan
kaldırıyor. MAN TopUsed güvencesi, MAN
Finance işbirliği ile düzenlenen Buyback
kampanyasında, tüm dünyada 30’un üzerinde

ülkede 36 merkezde bulunan MAN
TopUsed’in, ‘esneklik’, ‘güvence’, ‘yüksek
kalite’, ‘en iyi danışmanlık’, ‘en iyi seçim’ ve
‘en uygun finansman’ gibi geleneksel
avantajlarının yanı sıra yatırımcılar için çok

cazip fırsatlar da
sunuluyor” dedi. 

Buyback kampanyası
kapsamında; yararlanan
bireysel ya da kurumsal
yatırımcılara, aldıkları
otobüsü 2-3 yıl sonra geri
alma taahhüdü verildiğini
de belirten MAN TopUsed
Satış Müdürü Cüneyt
Ergün, “Otobüsün hangi
fiyattan geri alınacağı
bugünden belirleniyor ve
taahhüt ediliyor. 3 yıl
vadeli satın almaların
efektif olarak en avantajlı

olduğu bu seçenek, ikinci el pazarında “kiralar
gibi otobüs satın alma” olanağı sağlıyor.  Bu
taahhüt ile; otobüs, satış anındaki
kondisyonda olması koşulu ile piyasası düşse
bile garanti edilen fiyattan geri alınıyor ve
böylece, olası riskler de ortadan kaldırılıyor.
Bununla birlikte, piyasası yükselirse dahi alan
kişi ya da firma, otobüsü MAN TopUsed’e geri
vermek zorunda kalmıyor, istediği şekilde
değerlendirerek, ekstra kar elde etme olanağı
da kazanıyor” diyerek, Buyback
kampanyasının sunduğu çok cazip fırsatlara
dikkat çekti. 

MAN TopUsed Buyback kampanyasında,
ikinci el otobüslerde 2+1 koltuk düzeni, koltuk
arkası ekran gibi özel seçeneklerin de
sunulduğunu belirten Cüneyt Ergün,
“Kampanyadan faydalanmak isteyenlere, MAN
Finance'ın düşük peşinat ve minimum
taksitlerle ödeme imkanı da sağlanıyor.
Buyback kapsamında ayrıca, Neoplan
Starliner’a özel bir avantaj ile de; fatura
tarihinden itibaren 12 ay boyunca yüzde 50
garanti veriliyor” şeklinde konuştu. MAN
TopUsed güvencesi ve MAN Finance işbirliği
ile ikinci el otobüslerde çok özel avantajlar
sunan Buyback kampanyasının, 31 Temmuz
2013’e kadar geçerli olacağını ve stoklarla
sınırlı kalacağını da belirten Ergün, “İkinci el
otobüs pazarında cazip koşullarda riskten
arındırılmış bir şekilde yatırım yapmak
isteyenleri Buyback’ın avantajlarından
yararlanmaya” davet etti. ■

MAN TopUsed ve MAN Finance güvecesi ile 

Kısa bir

süre için

Geri alım taahhütlü kampanya:
“Buyback”

Cüneyt Ergün

Otobüsünüzü MAN TopUsed ve MAN Finance

Brisa lastikleri ve hizmetleriyle
fark yaratacak
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Has Otomotiv ve Hassoy işbirliğiyle Metro

Turizm’e 15 Travego teslimi gerçekleştirildi.

Şirket, 15 Travego yatırımı daha yapacak.

Metro Holding CEO’su Ertan Çakır,

sezondan mutlu olduklarını ve geçen yıla

göre aynı dönemi karşılaştırdıklarında

yüzde 10 civarında yolcu artışı elde

ettiklerini vurguladı.

28 Haziran Cuma günü Has Otomotiv’in
Hadımköy lokasyonunda düzenlenen törene
Metro Holding CEO’su Ertan Çakır, Genel

Müdür Umut Kahraman, Hayati Uzun, Genel
Müdür Yardımcısı Dinçer Yirmibeşçik, Mercedes-
Benz Türk Otobüs Satış Kısım Müdürü Burak
Batumlu, Finansal Hizmetler’den Uğur Erdinç,
Hassoy Yönetim Kurulu Üyesi Hülya Ulusoy, Has
Otomotiv İcra Kurulu Üyesi Mustafa Sarıgül, Genel
Müdür Cem Koçak, Pazarlama Müdürü Şafak
Ocakcı katıldı. 

Araçların 8’i Has, 7’si Hassoy’dan 

Has Otomotiv İcra Kurulu Üyesi Mustafa
Sarıgül, Hassoy ile işbirliği ile teslimatı
gerçekleştirdiklerini belirterek, “Araçların 8’ini biz,
7’sininin satışını Hassoy gerçekleştirdi. Metro
Turizm, uzun yıllardır işbirliği içinde olduğumuz
karayolu yolcu taşımacılığı sektörünün en önemli
firmalarından. Yaptığı işi dört dörtlük yapan,
yolcusuna verdiği önem herkes tarafından bilinen,
işini kaliteli personelle yapan, bir firma ile uzun
soluklu bir işbirliği içinde olmak önemli. Bu
teslimatın hayırlı olmasını diliyor ve daha uzun
yıllar işbirliği içinde olmayı temenni ediyorum”
dedi. 

Hassoy Yönetim Kurulu Üyesi Hülya Ulusoy da,
”Biz de Hassoy olarak böyle bir projede yer
almaktan mutluyuz. Devamını diliyoruz” diye
konuştu. 

1300 otobüsün 601’i Mercedes 

Metro Holding CEO’su Ertan Çakır, Has
Otomotiv ve Hassoy’a gerçekleşen işbirliği için
teşekkür ettiklerini belirterek, “Filomuzda 1300’den
fazla otobüsümüz var. Bunun 601’i Mercedes.
Özmalların da büyük bölümü Mercedes. Hem ticari
açıdan hem yolcu memnuniyeti açısından Mercedes
ile çalışmak bizim için öncelik. Mercedes-Benz Türk
ve sizlere teşekkür ediyoruz” dedi.

2015 hedefi 30 milyon yolcu 

2015 yılı için 30 milyon yolcu hedefi belirleyen
bir firmanın yeni yatırımlar gerçekleştirmesinin çok

doğal bir sonuç olduğunu vurgulayan Çakır,
“Geçtiğimiz 5 yılda sektör yüzde 58; Metro Turizm
yüzde 90 büyümüş. Çok ciddi bir fark. Bu bölgesel
başarıyı sürdürmek için hem yurtiçi ve yurtdışına
seferler düzenleyen bir firma olarak bu yatırımları
hız kesmeden, doluluk oranlarını yüzde 98'in
üzerinde tutarak, hem ülkemize hem de
yolcularımıza değer üretmek istiyoruz, o yüzden son
derece mutlu ve kıvançlıyız” diye konuştu. 

15 Travego yatırımı daha 

Ertan Çakır, 15 adetlik Mercedes yatırımı daha
yapacaklarını, yurtdışına yönelik planlamaları
olduğunu belirterek, “Buradaki belirleyici unsur
müşteri talebi. Müşteri bizden hep yeni otobüs
istiyor. Çok genç bir filomuz var, yaş ortalaması üç.
Bu ortalamayı yükseltmemek için hep yeni yatırım
yapmak zorundasınız. Her sene 50-60 dolayında
otobüs yatırımı yapıyoruz. Bu arada, 78 vilayete
çalıştığımız servis araçlarımızı da sürekli
yeniliyoruz” dedi. 

Yüzde 10 daha fazla yolcu

Sezonun hareketliliğinden memnun olduklarını
da vurgulayan Ertan Çakır, "Otobüsle yolculuk işi
önümüzdeki yıllarda büyümeye devam edecek.
Bunu söylerken Türkiye’nin gelişimine de
bakıyoruz. İnsanların seyahat etme oranı 3,4;
Avrupa’da bu oran 8,9. Refah seviyesi arttıkça
ülkemizde de bu oran artacak. Ticari seyahatlerinde
arttığını gözlemleyebiliyoruz. Geçen yıla göre aynı
dönemde yolculukların yüzde 10 arttığını
görüyoruz” diye konuştu. 

Mercedes daha çok lazım 

Genel Müdür Umut Kahraman da, 2013 yılına
yönelik "Metro Turizm’i yeniden kuruyoruz"
anlayışı ile yola çıktıklarını vurgulayarak, “Bu süreç
içerisinde karşılıklı iyi niyet ve finans işbirliği ile bu
projeler doğdu. Sayın Galip Öztürk’ün hedefleri
bizim belirlediğimiz hedeflerin de hep üstünde.
Onun için bize araç her zaman lazım. Mercedes
daha çok lazım. 15 adetlik Travego’yu teslim
almaktan dolayı çok mutluyuz. Emeği geçen herkese
teşekkür ediyoruz” dedi.

Her teslimatla gurur duyuyoruz

Mercedes-Benz Türk Otobüs Satış Kısım
Müdürü Burak Batumlu, her teslimatla gurur
duyduklarını belirterek, “Metro Turizm’in her
adımında her yatırımlarında hep bu trendi ve ivmeyi
pazarda görmüşüzdür. Bundan sonra da pazarın bu
yatırım trendi ile devam edeceğine inanıyoruz.
İlkleri hep Metro Turizm görmüşüzdür. Bu araçlarla
bol kazançlar getirmesini diliyoruz” dedi. ■

1 - 7 Temmuz 2013

anuray59@gmail.com

Akif
Nuray

6 ❭❭ Şehirlerarası

Süreç kalitesi!

Haziran başında, 100 yılda şehirli
nüfusun yüzde 2’den başlayıp
yüzde 50’ye çıkışını konuşmuş ve bu

sayede bilmenin ve bilinmenin iyice
arttığını dile  getirmiştik.

Hatırlarsanız, wikileaks sitesi ülkeler
arasında geçen gizli iletişimleri yayımlamıştı
birkaç yıl önce ve bunu yapan Assange adlı
İngiliz de zora girmişti ve hala cezasını
çekmekte. Benim için, yayımlamasından
daha çok bu bilgilerin elde edilişi merak
konusu.

Benzer bir olay yakında yine yaşandı;
Snowden adlı bir Kanadalı çalışan,
Amerikalı 6,5 milyon kişi hakkında internet
şirketlerinden bilgi topladığını açıkladı ve
hemen ülkeden kayboldu. Şimdilerde
Moskova’da olduğu ama Rusya’da olmadığı
bildirildi. O da bir ceza çeker muhakkak.

Bir bankacı, İsviçre bankalarında hesap
sahibi olan 40 bin Almanın listesini
satıyordu, konu örtüldü.

Herkes bilmekten memnun oluyor,
sorun da bilinmekten çıkıyor. Demek ki her
işimizi, bilineceğimizi bilerek yapmak
zamanındayız.  Artık sır yok, kimseye yok!
Açık olmak, şeffaf davranmak üstünlük
değil.

Sanal ortamların kullanılmasını
düzenlemek için “Sanal Ahlak” (digital
ethics) gelişiyor, Amerika’da da
üniversitelerde enstitüler kuruluyor.
Meraktayım. 

***  
Dünya ülkeleri yakıtın yarısı ulaştırmada

kullanıyor. Biz yakıtımızın yüzde 86’sını
ulaştırmaya harcıyoruz.  EPDK raporuna
göre, yüzde 5’ini tarımda, yüzde 2,3’ünü ise
enerji üretiminde kullanıyoruz.

Ulaştırmamız, dünyadan yüzde 70
pahalı! 

Bu verimsizliğin nedenlerini ulaştırma
dünyamızın pirleri, üstatları, sorumluları
biliyor. Ben, taşıma türleri arasındaki
dengesizliği dile getirip bırakacağım. Bu
konuda karşılaştırmalar yapmış ve
denizyolu ve demiryolu paylarına
üzülmüştük.

5 yılda 2.500 km YHT çalışmaya
başladığında 29 il daha birbirine
bağlanacak, denge iyileşecek.

Bir başka örnekle verimliliğin
mertebesini aydınlatayım: 

Avrupa’da, bir markanın hepsi eski
model olan 200 milyon adet ısıtma cihazı,
220 milyon adet de soğutma cihazı var.
Genel müdürleri, tamamını yenileyiverseler,
her yıl 85 milyon otomobilin toplam yakıtı
kadar tasarruf gerçekleşeceğini bildiriyor.   

Yeni teknolojinin etkisi. 
***  

Teknoloji üreten ülkeler bu verimi elde
ediyor. 

Biz, teknoloji üretmek konusunda
sanayinin eğitime ilgisini ve ekonomik
desteğini daha hızlı arttırmalıyız. 

Meslek liselerinin memleket meselesi
olduğunu, okul-sanayi ortaklığının çok
verimli olduğunu, katma değer yaratmak
için temel bilimlerin ve üretimci eğitimin
gerekli olduğunu yaşaya yaşaya anlıyoruz. 

Acaba İK yönetimleri bu konunun ne
kadar içindeler?

Konuyu yine getirip eğitime öğretime,
yani “süreç kalitesi”ne bağladık. 

İyi haftalar dilerim.  ■

2015 yılında 30 milyon yolcu hedefi belirleyen Metro Turizm, filosunu Travego yatırımlarıyla büyütüyor 

Metro Turizm’e 15 TravegoMetro Turizm’e 15 Travego

Hassoy Yönetim Kurulu Üyesi Hülya Ulusoy,

Metro Holding CEO’su Ertan Çakır’a 7 Travego

anahtarını sundu.

Kamil Koç İzmir Bölgeye

şehir içi servislerinde

kullanılmak üzere

Yaşaroğlu Otomotiv

AŞ’den, törenle 12

Otokar Sultan ve 5

Mercedes Sprinter aldı.

Kamil Koç Servisler Birim
Yöneticisi Savaş Akyürek,
firmanın yeniden yapılanması

sürecinde şehir içi servislerinin
güncellenmesine önem verdiklerini
ifade ederek, şehirlerarası yolcu
taşımacılığında neredeyse tüm
firmaların aynı araç ve argümanları
kullandıklarını, kalite farkının burada
detaylarda ve yaklaşımlarda gizli
olduğunu bildiklerini ifade etti.  

Yolculuklar servisle başlıyor 

Yolculuğun ilk adımının aslında
otogarlardan başlayıp, bitmediğine
dikkat çeken Savaş Akyürek, “Seyahat
süreci yolcularımızın evlerine en yakın
bölgelerden alıp otogarlara transferi
ile başlamış oluyor. Bu anlamda
servisçiler yolcuyu ilk karşılayan ve
son uğurlayan kişiler olarak önem
kazanıyor. Toplam kalite içinde yolcu
değerlendirme yapacaksa ilk bindiği
ve son indiği servis de dahil olmak

üzere değerlendirmesini
yapıyor” dedi. 

Servis kalitesi belirleyici 

Şehiriçi servis hizmetlerinin
başlı başına kazanç elde edilen
bir birim olmamasına rağmen,
firmanın genel kazancı
açısından çok önem arz ettiğini

belirten Akyürek, “Yolcunuzu yeni ve
konforlu araçlarla seyahat ettirseniz
bile servis kalitesinin düşük olması
yolcularınızın damak tadını bozan bir
unsur olarak karşınıza çıkar” diye
konuştu. 

Tercihimiz Sultan ve Sprinter 

2013 Mart ayı itibariyle tüm
bölgelerdeki servis araçlarını yenileme
projesi başlattıklarını da vurgulayan
Savaş Akyürek, “Araç seçiminde yolcu
için konfor ve güvenliği; firmamız için
de işletme maliyetini göz önünde
bulunduruyoruz. Bu bağlamda
yaptığımız fizibilite çalışmaları
sonucu ve çalışanlarımızın tercihi
Otokar Sultan ve Mercedes Sprinter
oldu” dedi. Yaşaroğlu Otomotiv’in
satış aşamasındaki yaklaşımlarının
takdire şayan olduğunu da belirten
Akyürek,  “Başka bölgelerde
görmediğim sıcaklık ve sempatik
ortamı yaşadım İzmir’de. İstanbul’da

da araç teslim aldık ancak burada
olduğu gibi bir organizasyon
yaşamadık.  Kendilerine teşekkür
ediyorum” dedi.

İşbirliğimiz artarak sürecek 

Yaşaroğlu Otomotiv Yönetim
Kurulu Başkanı Yaşar Özkan da,
yaptığı konuşmada, “Otokar her
anlamda kendini ispatlamış bir araç.
Gerek turizm de gerekse şehiriçi
personel ve servis taşımacılığında

yoğun olarak kullanılıyor. Bizler Kamil
Koç gibi bir firmanın araçlarımızı
tercihinden dolayı son derece
mutluyuz. Araçları, şehiriçinde,
üzerindeki logolarla birlikte sürekli
hareket eden bilboardlar gibi
düşündüğünüzde Otokar ve Kamil
Koç firmaları için dikkat çeken son
derece olumlu imaj veren bir
görüntüye sahip oluyorsunuz. Araç
satışıyla satış ilişkisinin yeni
başladığına inanan kişiler olarak,

bundan böyle vereceğimiz hizmet
kalitesiyle işbirliğimizin sürekli ve
artan şekilde ilişkimizin devam
edeceğine inancımız tam” dedi. ■

Kamil Koç’un tercihi Sultan ve Sprinter 
İzmir şehiriçi

servislerinde

kullanılacak.

Düzenlenen teslimat törenine, Kamil Koç

Servisler Birim Yöneticisi Savaş Akyürek,

İzmir Servis Takım Lideri İsmail Canlı,

Otokar Bölge Yetkili Satıcısı Yaşaroğlu

otomotiv A.Ş Yönetim Kurulu Başkanı

Yaşar Özkan ve Satış Müdürü Deniz

Satılmış katıldı.
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Has Otomotiv’den alınan 8 Travego anısına plaket

verildi. Soldan sağa: Hayati Uzun, Umut

Kahraman, Cem Koçak ve Ertan Çakır
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Türkiye’de ağır
vasıtada
alüminyum

jant pazarında yüzde
50’nin üzerinde
pazar payına sahip
Alcoa, şehirlerarası
otobüs firmalarının
da gözdesi. İstanbul
Seyahat’in filosunda
yer alan 130 aracın
90’ının jantı Alcoa.

İstanbul Seyahat
İşletme Müdürü
Nadir Berberoğlu ve
Alcoa Jant Türkiye
Satış Müdürü Abdullah Aydın ile
İstanbul Otogarı’nda bir araya geldik.
1994 yılında ilk kez Alcoa jant
kullanımına başladıklarını belirten
Nadir Berberroğlu, son yıllarda çok
hızlı şekilde jant tercihlerinde
Alcoa’ya yöneldiklerini söyledi. 

130 araçtan 90’ı

Filolarındaki halen 130 araçtan
90’ının jantının Alcoa olduğunu
açıklayan Berberoğlu, tercihlerindeki
etkenleri şu şekilde sıraladı:
“Başlangıçta Alcoa jantın güzel
görünümünden etkilenmiştik.
Kullandıkça sağlamlığının ve
hafifliğinin kazanımlarını da
görmeye başladık. Sağlamlığı lastik
ömrünü km bazında yüzde 30
seviyelerinde artırırken, hafifliğiyle
de düşük yakıt tüketimi elde
ettiğimizi tespit ettik. Hafifliği
lastiğin fazla ısınmamasını ve zarar

vermesini de önlüyor. İçlerde
Alcoa jant kullanımına
başladık. Bu sayede hava
basıncının düşmediğini
gördük. Bütün bu
avantajların ışığında hızlı bir
şekilde filomuzdaki araçların
jantını Alcoa’ya yönelttik.” 

Firmaların tercihi Alcoa

Alcoa Jant Türkiye Satış
Müdürü Abdullah Aydın,
sağladığı ekonomiklik ile
alüminyum jant pazarının
hızlı bir büyüme elde
edeceğini, Alcoa’nın da bu

pazarda payını daha da büyüteceğini
söyledi. İstanbul Seyahat dışında
Ulusoy, Has Turizm, Kamil Koç ve
Metro Turizm’in de Alcoa jantlarını
tercih ettiğini belirten Aydın,
“İstanbul Seyahat’in özellikle son bir
yılda Alcoa jant kullanımına dönmesi
bizleri mutlu ediyor” dedi. Aydın,
geçen yıl yüzde 30 pazar payı varken
son bir yıllık çalışma sonucunda
yüzde 50’yi aşan pazar payına
ulaştıklarını, 2014 yılı içinde ise
bunun yüzde 60’lara geleceğini
söyledi. Aydın, düşük yakıt tüketimi,
lastiğin km ömrünün uzaması ile
Alcoa janta verilen parayı bir yıl
içinde firmaların geri alma imkanı
bulunduğunu da vurguladı. Abdullah
Aydın, Alcoa jantın çelik janta göre
yüzde 50 hafif olduğunu sözlerine
ekledi.

Yeni yapılanma

Alcoa’nın Türkiye pazarına
yönelik yeni bir yapılanmaya
gittiğinin bilgisini veren Abdullah
Aydın, “Tek distribütör yapısından
çıktık, bölgesel yapılanmaya
gidiyoruz. Bu yapılanma 5 bölgede
gerçekleşecek. Marmara, İç Anadolu,
Karadeniz, Doğu Anadolu, Adana,
Mersin ve Güneydoğu, İzmir
ölçeğinde Ege ve Akdeniz bölgesi
olacak. Marmara Bölgesi’nde
TATKAP, İç Anadolu Bölgesi’nde
AKSET, Mersin-Hatay bölgesinde
TATKAP’ın Mersin Şubesi faaliyet
gösterecek. Antalya ve İzmir için yeni
bir distribütör arayışımızı

sürdürüyoruz. Garantide
distribütörler sorumlu olacak. 5 yıl
sınırsız km garantimiz var” dedi. 

Müşteriye daha yakın 

Yeni yapılanmayla müşteriye çok
daha yakın olacaklarını belirten
Aydın şunları söyledi: “Tek bir
distribütör olduğu zaman ister
istemez o distribütör belli bir bölgede
aktif oluyor, geri kalan bölgelerde
aktif olmuyor. Alcoa jant da

müşterilere faydaları anlatılmadan
satılacak bir ürün değil. Müşterinin
ürüne daha hızlı erişim olanağı da
sağlanmış olacak. Bir önemli katkısı
da çoklu distribütör ile tek bir fiyat
yerine daha rekabetçi yapıda hizmet
verilme imkanı olacak. Bu sayede
stok yapımız da artacak. Ürün bir
yerde bitse bile diğer distribütörden
temin etme imkanı olacak. Bir de, bu
distribütörler altında alt bayilikler de
oluşturulabilecek. ■

Ekonomi ve bunun kapsamındaki enerji
konuları tüm dünya, ülkemiz ve her bir
birey için çok önemli. Taşımanın

unsurları da bunun kapsamında, hatta onların
bunlardan özel olarak etkilenecek bir
konumları da var. 

Son yıllarda tüm dünya önemli ekonomik
sıkıntılar yaşıyor. Ülkemizde az olan etkiler
de gelecekte daha ağır bir konuma gelebilir.
Geçtiğimiz günlerde Amerikan Merkez
Bankası FED’in kararı ve Çin’in özel durumu
sonucu dünyadaki ve ülkemizdeki etkilenme
önemli oldu. Bunun ülkemize etkisinin daha
da fazla olduğunu söyleyebiliriz. Bunu
kısmen Gezi olaylarının etkisi şeklinde
açıklamak mümkünse de, bu türden olayların
kalıcı etkisinin ne olacağı ve ne kadar sürede
ortaya çıkacağı tartışmalıdır. Dolayısıyla
ülkemizde gecikmiş bir birikimli etki söz
konusu olabilir. Bu arada ekonomideki bazı
sonuçların hemen her olayda olduğu gibi
zamana bağlı olarak uzun vadeli ortaya
çıkması işin doğası gereğidir. 

Enerji, hem insanların bireysel tüketim
ihtiyaçları hem de onları etkileyen ekonomik
çark açısından çok önemli. Bu arada özellikle
enerjinin basit yaşam ve ekonomi
ihtiyaçlarının karşılanmasının ötesinde çok
önemli bir çevre boyutunun bulunduğu da
unutulmamalıdır. Üstelik bu, sadece bu günü
değil geleceğimizi de etkileyen, onu da
düşünerek değerlendirmemiz gereken çok
özel ve önemli bir konu.

Enerjinin çevre boyutu, çevre zararı
olmayan veya en az olan yenilenebilir
kaynakları gündeme almamızı gerektiriyor.
Daha birkaç yıl önce fantezi gibi gözüken ve
bunları söyleyenlerin ayakları yere basmaz
kişiler olarak algılandığı birtakım çözümler,
bugün gündemimizin ön sıralarına
çıkabiliyor. Güneş ve rüzgar enerjileri de bu
kapsamda… Rüzgar enerjisi üretimi için çok
sayıda kişinin izin başvurusu yaptığı biliniyor.
Bunlardan şartlarını zamanında
sağlayamayanlara yeni izin fırsatları
yaratılıyor. Bu dahi karar vericilerin enerjinin
ekonomik ve çevre faturası bakımından
dikkatli olmaya çalıştıklarını gösteriyor.

Enerji alanında önemli bir konu,
doğalgaz. Bunun çevreci kullanım özellikleri
yanında çevreci taşıma kolaylıkları da var.
Eskiden tanker türü kamyonlarla taşınan
petrol ürünleri yerine şimdi boru hatlarıyla
taşınabilen sıvı yakıtlarımız var. 

Türkiye, çeşitli ülkelerle olan doğalgaz
bağlantıları yanı sıra şimdi de çevre ülkelerin
doğalgazının boru hatlarıyla taşınması
konusuyla yakından ilgili. Azeri doğalgazının
Türkiye üzerinden Yunanistan, Arnavutluk
güzergahıyla İtalya’ya ulaştırılması projesi
neredeyse kesinleşmiş durumda. Siyasi
sorunlara rağmen Irak’ın kuzeyindeki ve
güneyindeki enerji ile yakından ilgiliyiz. Bir
de Kıbrıs bölgemiz var. Burada Kıbrıs Rum
Yönetimi, güçlü ortaklarla doğalgaz çıkarma
peşinde. Biz de bir taraftan bunu engellemeye
çalışırken bir taraftan da kabullenip ülkemiz
üzerinden naklini onlara makul göstermeye
çalışıyoruz. Tabii, bu çözüm bize kazanç ve
onlara engel çıkartma imkanı veriyor. Onlar
da çıkartılacak engelleri düşünmüş olmalılar
ki daha ucuz olan Türkiye üzerinden nakil
yerine, yerinde yüksek maliyetli sıvılaştırma
ve denizden taşıma seçeneğini
gündemlerinde tutuyorlar. İki taraf da adeta
diğer tarafı kolluyor. 

Bu arada akaryakıt olarak bildiğimiz
petrol ürünlerinin dışındaki doğalgaz ve yine
bir petrol ürünü olan LPG kullanımı günden
güne artıyor. Bu da akaryakıtın kullanımını
azaltabiliyor. Akaryakıt deyince, tabii ki
motorin ve benzinden söz ediyoruz. Öyle ki
benzin tüketimi gündün güne azalıyor.
Motorine göre daha çevreci olan bu akaryakıt
vergilerin kurbanı oluyor. Kümesteki kazları
yolmaya alışmış maliyecilerimiz özellikle de
benzinin üzerine gidiyor. Bu gidişle bir süre
sonra üzerine gidebilecekleri bir benzin
kullanımı kalmayacak. Tabii, bu popülizmi
yaratan motorin kullanıcılarının da hedef
gösterebilecekleri bir kaynak da tükenmiş
olacak.

Akaryakıt tüketimleriyle ilgili
karşılaştırmalı bilgiler bazı yayınlarda yer
alıyor. Ülkemizde ulaşım-taşıma amaçlı
akaryakıt kullanımının oranının diğer ülkelere
göre fazla olduğu belirtiliyor. Bazı yanlış ve
aldatıcı değerlendirmeler de yapılıyor. ‘Yok,
efendim, karayolunda çok akaryakıt
tüketiliyormuş. Her yönüyle tam bir
karşılaştırma yapmadan farklı taşıma
türlerinde aynı seyahat için kişi başı yakıt
tüketimi otomobil, otobüs ve uçak için
hesaplanmadan kıyaslama yapılıyor. Keza
yüzdelere aldanırken Avrupa’nın ve
ülkemizin fert başına akaryakıt ve enerji
kullanımları miktar olarak dikkate alınmıyor.
Karayolu toplu taşıma sistemini göremeyenler
sadece uçağı görüyor, otomobilin durumunu
ise hiç dikkate almıyor. Karayolundaki
tüketim toplu taşımadan ziyade bireysel
otomobil kullanımına dayanıyor ve günden
güne bu da artıyor. 

Ulaştırma, enerji ve ekonomi üzerinde
hassasiyetle durmamız gereken konular. Titiz
hesap yapmalıyız ve geleceği de mutlaka
gözden ırak tutmamalıyız. ■

Gündem ❭❭71 - 7 Temmuz 2013

zeki.donmez@tasimadunyasi.com

Dr. Zeki
Dönmez

Ulaştırma, enerji ve ekonomi

www.alcoawheels.com

İstanbul Seyahat’in tercihi Alcoa Jant

Bakanlar Kurulu’nca 6.5.2013

tarihinde kararlaştırılıp TBMM’ye

sunulan Kanun Tasarısı, içinde

taşımaları ve taşımacıları

ilgilendiren önemli hususlar

bulunuyor.

Bir torba kanun niteliğinde olan
tasarıda hem 4925 sayılı Karayolu Taşıma
Kanunu hem de 5378 sayılı Engelliler
Kanununun bazı maddeleri değiştiriliyor.
Karayolu Taşımı Kanunu ile Engelliler
Kanununun taşımacılarla ilgili
değişiklikleri üzerinde durmak gerekiyor. 

Sözü edilen Torba Kanun
tasarısı içinde 5378 sayılı
Engelliler Yasasında değişiklik
yapılmasına ilişkin maddeler
de bulunuyor. Bunlardan 72
ve 78 nolu maddelerle
getirilen değişiklikler,
taşımalarla ilgili ve önemli. 

Madde 72
Engelliler Kanunun 7’nci

maddesi, “erişilebilirlik”
başlığıyla tümüyle değişiyor.
Bunun 1’inci fıkrasında “yapılı
çevrenin” 3’üncü fıkrasında
bilgilendirme hizmetleriyle
bilgi ve iletişim teknolojisinin
engelliler için erişilebilir
olması zorunluluğu
getirilirken, 2’nci fıkrada
taşımaların erişilebilirliği
zorunlu hale getiriliyor.
Önceden net biçimde
bulunmayan (sadece belediye
taşımaları için geçici maddede
yerine getirilme tarihi olarak
yer alan) bu zorunluluk, şimdi
belediye alanı içi ve dışı, özel
ve kamu toplu taşıma
sistemleri ile sürücü koltuğu
hariç 8 veya daha fazla
koltuğu bulunan özel ve kamu
toplu taşıma araçları için
getiriliyor. Otomobil türünden

ticari araçlar (taksi, taksi
dolmuş, A belgeli belediye
alanı dışı ticari taşıma
otomobilleri) bu zorunluluk
kapsamında değil. 

Madde 78
Taşıma araçlarının

erişilebilirliğine ilişkin geçici
3’üncü maddede değişiklikler
geliyor. 

• Uygulamaya ilişkin
Yönetmelik hazırlanmasında
Bilim, Sanayi ve Teknoloji
Bakanlığı da yer alacak. 

• Belediyelerin toplu
taşıma hizmetlerine ilişkin
önceden getirilen
zorunluluklar sadece sürücü
hariç 8 ve üzeri koltuklu
taşıtlar için geçerli olacak.
Tasarıda buna uyum süresiyle
ilgili bir değişiklik
bulunmuyor. 

• Kanunun 7’nci maddesi
değişikliğiyle erişilebilirlik
zorunluluğu kapsamına
alınan (B ve D belgeli)
taşımalar 7.7.2018’e kadar
erişilebilirliğe uyacak. Buna
ilişkin Yönetmelik, (Kanunun
kabulünden sonraki) bir yıl
içinde çıkarılacak. ■

Adı geçen Kanun Tasarısının 4
maddesi, (61, 62, 63, ve 64) mevcut
Taşıma Kanununun 4 maddesine (26,

33, 34 ve 35) değişiklik getiriyor. Sırasıyla,
tek tek ele alalım.

Madde 61
Bu madde mevcut Kanunun “idari para

cezaları” başlıklı 26’ncı maddesini
değiştiriyor. Nasıl değiştiğini sırasıyla
görelim:

• Dört paragraftan oluşan 26.a, yeni
düzenlemede ayrılıp 26.a, b, c ve d şeklinde
sıralanıyor. Sonraki paragraflar
değişmezken 26.a şekline gelen mevcut
26.a’nın birinci paragrafı genişletiliyor.
Önceden sadece yetki belgesiz taşıma
yapanlar cezalandırılırken, yetki belgesi
olduğu halde, bunun dışına çıkanlar da aynı
cezayı (2 bin TL) alacak. kendine ait bir
taşıtı belgesine kaydettirmeden kullanan
belge sahibi de 500 TL ceza alacak. 

Bunlar olumlu gözükmekle birlikte
yetki belgeli veya belgesiz birine ait taşıtı -
tabii ki yetki belgesine kaydettirmeksizin-
kullananların durumu netleşmiyor. Keza
yetki belgesinde kayıtlı bir taşıtını -özmal
veya sözleşmeli- başka birine
kullandıranların -yine belgeli dahi olsa-
durumu ve cezası görülmüyor. 

• 26.b metinden çıkıyor. Böylece
biletteki yeri başka birine verenler veya
taşıma senetsiz taşıma yapanlar için özel
cezalar da kalkıyor. Ancak bu haller zaten
26.c içinde bulunmaktaydı.

• İki paragraf yerine tek paragraf haline
getirilen 26.f’nin yeni numarası 26.h oldu.
Ücret ve zaman tarifelerine aynı ceza
esasları uygulanacak. Zaman tarifesi
asmayan veya bulundurmayan da 100 TL
yerine 200 TL ceza alacak. 

• Yurtiçinde taşıma yapan yabancı
plakalı taşıtların 26.g’deki 2 bin TL cezası 3
bin TL olarak 26.ı’ya alınıyor. 

• Mesleki yeterliliğe ilişkin cezaların yer
aldığı 26.k, işletmeciler için 26.n ve
sürücüler için 26.o şeklinde bölünüyor.

• Mevcut 26.c, 26.d, 26.e, 26.h, 26.ı, 26.i
ve 26.j yeni numaralarıyla düzenlemede yer
alıyor (yeni düzenlemede 26.i atlanmış).

• Yeni 26.a, b, g, h, ı ve o’da aynı suçtan
24 saat geçmeden 2 ceza verilmemesi yer
alıyor. 

• İdari para cezaları, tebliğinden
itibaren 1 ay içinde ödenecek. 

Madde 62
Mevcut Kanunun 33’üncü maddesinin

1’inci fıkrasını değiştiriyor. Daha önce tam
belge ücretinin yüzde 50’si olup yüzde 15’e
düşürülen yenileme ve zayi ücreti, şimdi de
yenileme için yüzde 5’e indiriliyor. Unvan
değişikliği, adres değişikliği vb. nedenlerle
süresi bitmeden yenilenen (zayi de dahil
olmalı) belgelerden ücret alınmamaya
devam edilecek. 

Madde 63
Mevcut Kanunun 34’üncü maddesinin

1’inci fıkrasının a bendindeki Yönetmelik
düzenlemesi kapsamından acente ve
komisyoncular çıkarılıyor. Eğer ‘c’de
kapsandığı düşünülmüyorsa, ilginç! Acaba,
bunlar belge ve yeterlilik şartlarından muaf
mı tutulacak? Bir de ‘taşıt belgeleri’ yerine
‘taşıt kartları’ deniyor ki, uygun.

Madde 64
Yetki devri başlıklı 35’inci maddeyi

değiştiriyor. Yetki devrinin kamu kurum ve
kuruluşları dışında kimlere yapılabileceği
netleştiriliyor., ki bunlar TOBB ve TESK ile
bağlıları bulunuyor. Buradaki federasyon
sözcüğü, yanlış anlaşılmasın; kastedilen
TESK bağlısı TŞOF gibi federasyonlardır.
Derneklerin oluşturduğu federasyonlar,
hatta konfederasyonlar dahi dernek
statüsünde olup diğerlerinin bağlısı
olmaları söz konusu değildir. 

Bu netleştirmenin dışında,
Yönetmeliğin yetki devrine ilişkin 81.a, b, c,
ç, d, f ve ğ düzenlemeleri de Kanun
kapsamına alınıp yetki devrinin altyapısı
güçlendiriliyor. ■

Taşımacılık düzenlemeleri

Karayolu Taşıma Kanunu değişiklikleri

Engelliler Kanunu değişiklikleri
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Temsa ve MAN bayiliğini
yapan Antalya Merkezli
Antoto’nun Yönetim

Kurulu Üyesi Hikmet Göksoy ile
hedeflerini, Temsa ve MAN
markaları ile satış hedeflerini
konuştuk. 

6 ay hareketliydi

Antoto Yönetim Kurulu Üyesi Hikmet
Göksoy, otobüs kısmında hareketli bir 6 ayı
geride bıraktıklarını söyledi. Antalya’da yılın
ilk üç ayının çok hareketli geçtiğini, bunun
İstanbul’a yansıdığını belirten Göksoy, “Biz
aslında satışlara geçen yıldan başladık. 2012
Aralık ayında Manisa Seyahat’e, 18 adetlik
Temsa Safir gerçekleştirdik. Bu satışın
rüzgarıyla, Temsa’nın da satışları
planlamasıyla ilk 6 ayda hep ön satışlarla
ilerledik. Haziran-Temmuz-Ağustos
satışlarını Temsa tarafında bitirmiş
durumdayız. Şu an bayii olarak Eylül ayının
satışlarını yapmaya başladık” diye konuştu. 

Hedefimiz 200 otobüs 

Otobüs satış rakamlarıyla ilgili bilgi veren
Göksoy, 900 adetlik otobüs pazarında yıl
sonuna kadar toplamda 200 Temsa ve MAN
otobüsü satmayı hedeflediklerini söyledi: “İlk
6 ayda 12 ve 13 metre toplam 85 adet Safir
satışı gerçekleştirdik; MAN Fortuna satışı ise
65 oldu. Yılın sonunda ise toplamda 200
adetlik bir otobüs satışı bekliyoruz. Bu hedefi
de şu nedenle belirledik; Temsa’nın ve
MAN’ın sattığının en az onlar kadar satmayı
düşünüyoruz. Temsa da, pazarda çok büyük
değişik olmazsa 200 satabilir, MAN da aynı
şekilde” dedi.

Gezi Parkı bizi etkilemedi 

Gezi parkı olaylarının Ankara ve İstanbul
satışlarını etkilediğini, Antalya’da ise,
acentelerden aldıkları geri bildirime göre,
rezervasyon iptallerinin olmadığını söyledi.
Ankara ve İstanbul’da sonraki ayların
satışlarını gerçekleştirdikleri için olaylardan
fazla etkilenmediklerini belirten Göksoy,
şunları söyledi: “Gezi parkındaki son
gelişmelerden dolayı Euro’nun biraz artması,
turizmin de bundan etkilenerek düşmesinin
işleri biraz yavaşlatacağını tahmin ediyorduk.
Ancak çok büyük bir etkisi olmayacak. Biz bu
dönemin yavaş olacağını planlayıp buna göre
hareket etmiştik. Okullar daha yeni kapandı,
şehirlerarasında hareketlilik daha yeni
başlayacak. Olaylar biraz daha durulur, iyi
yöne giderse, zaten inşallah en az zararla
atlatmış olacağız” ifadelerini kullandı.

Sinerjiden yararlanıyoruz 

Aynı anda MAN ve Temsa bayiliğini
yapmanın ender rastlanan bir durum
olduğunu; iki markanın sinerjisinden
yararlanarak iyi bir yol kat ettiklerini
vurgulayan Göksoy, şunları söyledi:
“1986’dan beri Temsa bayisiyiz. 2012 yılının
Mart ayından beri MAN’ın bayiliğini de

yapmaya başladık. İki markanın bayiliğini
yapmak, çok sık görülen bir şey değil. İkisinin
sinerjisinden kaynaklanarak, iyi bir adım, iyi
bir yol kat ettik. MAN ve Temsa grubu,
ikisinin de elimizde olması dolayısıyla pazarı
çok iyi analiz edebiliyoruz. Ne otobüs
satılıyor, ne şekilde satılıyor, birisi neden
satılmıyor? Öbürü neden satılıyor? Ondan
sonra ne oluyor? İkincisi, biz bir müşteriye
satışa giderken bizim iki şapkamız var. İki
şapkanın da satış ekibi farklı.  İkisinin de
stratejileri, fiyatlaması farklı. Anlık tepkilere
iki farklı markayla daha doğru veri
alabiliyoruz. Bunu iyi kullandık, iyi
kullanmaya devam edeceğiz. Birisinin satışı
birbirinden etkilendi diye bir şey yok. Onluk
projelerde 5-5 yaptığımız projelerimiz var.
Evin Metro’ya 8 Fortuna ve 6 Safir olmak
üzere 14 araç sattık ki bunun en güzel
örneğidir.”

Temsa’nın payı yüzde 80 

Göksoy, Temsa’nın Safir ile Antalya’daki
otobüs payının yüzde 80 olduğunu bu
yüzdenin kendilerini Antalya’da
güçlendirdiğini belirterek, “Temsa’nın
Antalya’da pazar payı yüzde 70-80 aralığında.
İstanbul’da ise 4 aylık rakamlara göre yüzde
18. Antalya’daki çok büyük oranın etkisi ile
biz lokal olarak oraya çok büyük pres yaptık.
Marathon, Prenses döneminden beri Temsa
bayiliği yapıyoruz. Lokal olarak rakamları
yükseltip hedefleri büyüttük ve tüm
Türkiye’ye satış yapmaya başladık.
Temsa’nın sayesinde Otogar’a yerleşince
İstanbul bayiliği ile beraber açıkçası bütün
pazarları Ankara, İzmir, Ege bölgesi, Doğu
bölgesi her bölgeden haberimiz oluyor.
Büyük Pazar da zaten bizim elimizde
bulunmuş oluyor” dedi. 

Model yılı avantaj olacak

Model yılı uygulamasından
etkilenmeyeceklerini belirten Göksoy,
konuyla ilgili şu açıklamaları yaptı: “Model
yılı değişimi bizim için de avantaj olacak.
Çünkü Ekim-Kasım-Aralık müşterisinin de
alımı farklı, bunu müşteri ve biz, biliyoruz.
Ocak’ta model değişikliği olmasına rağmen
Aralık’ta yine araç satışları olacak. Model
değişiminin bizi olumlu etkileyeceğini
düşünüyorum” ifadelerini kullandı. ■
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Kesebirler
Turizm 
Antoto’dan
Safir aldı 

Ant Oto otobüs teslimatlarını
sürdürüyor. Kesebirler
Turizm’e 1 adet 12 metrelik

Safir aracı satışı gerçekleştirdi. 

Safir tercihi 

Tekirdağ-Hayrabolu merkezli
firmayı, 1988 yılında kurduklarını
belirten Suat Kesebir, filolarında 10
araç bulunduğunu, Safir
tercihlerinde ise düşük yakıt
tüketimi ve yedek parça ve bakım
maliyetlerinin ekonomikliğinin
etken olduğunu belirtti. 

Ramazan yolcu talebini

etkileyecek

B1 ve B2 belgeleri ile
Hayrabolu-İstanbul hattı ile
Gürcistan, Bulgaristan ve
Sırbistan’a seferler

düzenlediklerinin bilgisini veren
Suat Kesebir, sezonun geçmiş
yıllara göre daha durgun
başladığını söyledi. Ramazan
ayının yolcu talebini yüzde 50
civarında aşağıya çekeceğini;
ancak Ramazan sonrası için umulu
olduklarını ifade etti. 

Büyük firmalara yarıyor

B1 ve B2 belgelerine yönelik 2
özmal 1 kiralık çalışma şartının
getirilmesinin büyük sıkıntılar
yarattığını da vurgulayan Suat
Kesebir, “Bu uygulama büyük
firmalara avantaj sağlarken, küçük
firmaları zora sokuyor.
Belgelerimizi korumak için özmal
yatırımlarına girerek ek
maliyetlerle karşı karşıya kalmanın
sıkıntını yaşadık. Bu düzenlemenin
D1’de olduğu gibi 1 özmala iki
kiralık şekline dönüşmesi en büyük
arzumuz” diye konuştu. 

Suat Kesebir, Bakanlığın B1 ve
B2 belgelerine yönelik 1 Ekim 2013
tarihinden itibaren sınır
çıkışlarında yüzde 25 doluluk
esasının aranmasına yönelik
yaptığı düzenlemeyi de
desteklediğini ifade etti. 

Aracı Ant Oto Satış Müdürü Şafak Kıyar, Satış Yöneticisi

Serkan Bayrak firma sahibi Suat Kesebir ve oğlu Ahmet

Kesebir’e teslim etti. 

200 sıfır, 120 ikinci el satışı
Antoto’nun yıl sonu otobüs hedefi: 

Hikmet Göksoy

Satış sonrası hizmetler 

Antalya’da Temsa’da ve
MAN’da, yıllarca hizmet
vermekteyiz. İyi bir ekip
olduğumuzu düşünüyoruz.
Bütün pazara, hitap etmek
mümkün değil. Çünkü
Antalya’da, büyük bir Temsa
pazarı var. MAN’da da yeni yeni
ciddi satışlar oluyor. Bu satışların
arkasını toplamak için iyi bir
satış sonrası gerekiyor. Buna da
gerekli yatırımları yapmayı
düşünüyoruz. Ben otobüs
sattığım müşterinin arkasında
olmak zorundayım. Satış sonrası
başka şehirlerde yatırım yapmayı
düşünüyoruz.

MAN tercihi 

Temsa’da iyi işlere imza
attık. Yıllardır iyi çevre edindik,
Temsa bayiliğini en iyi şekilde
yaptığımızı düşünüyorum. MAN
da çok büyük bir firma. Onun
teklifini değerlendirdik. İki
büyük firmanın tek bayilikte
toplanmasının çok büyük
avantaj olacağını düşündük.
Hem bayi açısından hem de
bunu teklif eden firmalar da,
onlar bizden çok daha
tecrübeliler onlar da böyle
düşünmüşler genellikle, onlar da
faydalandı. Onların da kendi
stratejileri var. Bu stratejilerin
sonunda baktığım zaman ben,
üst düzey yöneticilerine mutlu
olduklarını görüyorum. Mutlu
olduysalar, onlar da amaçlarına
ulaşmışlar. Biz de mutluyuz. Biz

de ulaşmışızdır. 2012 Mart
ayından bu yana aynı zamanda
MAN bayiliğine başladık.”

Terzi usulü çalışıyoruz 

Otobüs satışını bir bebeğin
dünyaya gelmesine benzeten
Göksoy, müşterilerinin
ihtiyaçlarını kendileri için çok
önemli olduğunu, bu nedenle
titizlikle hareket ettiklerini
vurguladı: “Karşı taraf için
değerli bir şey satıyorsunuz.
Müşteri otobüs alırken önemli
bir karar veriyor. Her müşterinin
farklı ihtiyaçları oluyor.
Tamamen terzi usulü, nasıl
uygun olacaksa, elinizde ne gibi
avantajlar varsa ona göre
çalışıyoruz. 

Stok yapımız, finansman
yapımız, nakit akışımız satışlarda
etkili oluyor. O an elimizden ne
geliyorsa, elimizde ne gibi
avantajlar varsa onu en samimi
şekilde yansıttığımıza
inanıyorum” diye konuştu. 

İkinci el satışları 

Otobüs satışlarında
hedefledikleri rakama
ulaşmalarında ikinci elin önemli
olduğunu kaydeden Göksoy,”
İkinci elde 8-10 milyon TL arası
bir sermaye yapıyoruz. Ocak
ayından itibaren Temsa, MAN ve
Mercedes de dahil 87 otobüs
sattık. Yılın sonunda 120 adedi
hedefliyoruz. Bundan sonra çok
ekstra yatırımlar çıkmadığı
sürece, biz maksimum 110-120
aralığında bitirmeyi
hedefliyoruz” ifadelerini
kullandı. 

Antoto’dan

Sizlerden ayrı kaldığım süre içerisinde
dünyada ve Türkiye’de çok önemli şeyler
oldu. Öncelikle “Gezi olayları” olarak

adlandırılan gösteriler, siyasetteki klasik bakış
açısını ve söylemleri değiştirdi. Bunun yanı sıra
futbolda deprem olarak adlandırılan UEFA
cezaları gündeme bomba gibi düştü. Gündem
sürekli hareket halinde ve kıpır kıpır. Geçmişte
de böyleydi ama bazı dönemlerdeki hareketler
kendini çok daha net hissettiriyor. 

Dünya kurulduğu günden itibaren sürekli bir
devinim halindedir. Yağmur, rüzgâr, güneş,
akıntılar, sıcak soğuk, sürekli arz küre üzerinde
değişime neden olur. Bu etkenlerin oluşturduğu
etki yavaş seyrettiği için fark edilmeyebilir.
Ancak yok olarak değerlendirilemez. Tabii,
doğayı tahrip eden en büyük etmenlerden biri
insandır. O kadar hoyrat ve acımasızca tahribat
yapar ki sonuçlarından da en çok o etkilenir ve
şikâyet eder. Bunun yanı sıra doğada oluşan stres
ve birikim sonucu ani boşalımlar hızlı ve de
yıkıcı hareketlere neden olur ki buna deprem
diyoruz.

Bu son dönemde oluşan gündemin
oluşturduğu depremler sonucu “Y kuşağı” diye
bir oluşumdan söz edilmeye başlandı. Bu
kuşağın algılaması, değerlendirmesi daha farklı
olduğunu ifade ediyor sosyologlar. Y kuşağının
yoğunluğu arttıkça her alanda eski, klasik,
geleneksel yöntemlerin bu insanları tatmin
etmediği konusunda herkes fikir birliği içerisinde. 

Siyasette, sporda böyle olan durum ticarette
ve şirket yönetiminde farklı mıdır? Asla… 

Bu alanlar birbirinden farklı görünse bile
gerçekte olimpiyat halkaları gibi iç içedir. Nasıl
ki insanın iş hayatı, özel hayatı ve aile hayatı gibi
alanlar iç içe ise ve hepsi birbirinden bir şekilde
etkilenirse makro anlamda da değişik alanlar
birbiriyle sürekli temas ve etkileşim içindedir.

Bu bağlamda, sektörümüzle ilgili bir süredir
yaşanan sıkıntıları doğum sancıları olarak
değerlendirip yakında yepyeni oluşumlar ile
karşılaşacağımız şimdiden söylemek kehanet
olmaz herhalde.

Bu yeni oluşumlardan bir tanesi de yabancı
bir sermaye grubunun sektördeki en köklü
kuruluşlardan birinin çoğunluk hissesini alması
oldu.  Bu güne kadar sektöre “dışarıdan pek
adam girmez dışarıya da pek çıkmaz” gibi bir
düşünce hâkimken;  sektör dışından hele hele de
yurtdışından finansal bir kuruluşun fizibilite,
karlılık ve verimlilik hesaplarını uygun bularak
sektöre yatırım yapması çok önemli bir
gelişmedir. 

Bu demektir ki “öldük bittik” yakınmalarının
tam tersi; aklı başında birtakım kuruluşlar bu
sektörde daha çok ekmek olduğunu gördüler ve
geldiler. İnanın ki bunu takip eden pek çok
yatırımcı gelecektir bu alana. Bu insanlar
gelirken de yepyeni bakış açışı, yepyeni işletme
düşüncesi, yepyeni yaratıcı fikirlerini de
beraberinde getireceklerdir. Hem verimlilik, hem
karlılık, hem de diğer konularda gelişim ve
değişim başlatacaklardır. Dededen babadan
kalma yöntemleri revize ede ede ancak buraya
kadar gelebildi sektör. Şimdi daha radikal daha
efektif bir döneme geçme zamanıdır. 

Otobüsçülükte orta çağ bitti yeniçağ başladı
diyebilir miyiz sizce de? ■

cumhuraral@gmail.com
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25. kuruluş yıl

dönümünü kutlayan

Brisa, Lassa markası

ile “Yola Sağlam

Çık” projesi

kapsamında 63 gün

boyunca 45 farklı

noktada uzun yol

şoförleriyle bir

araya geldi. 

Sağlıklı beslenme ve
sağlıklı yaşam
konularında eğitim

verilen Lassa “Yola
Sağlam Çık” projesinin
tırı, uzun yol şoförleri ile
buluştu. “Doğru
beslenme ile hep zinde
ol” ve “Fiziksel egzersiz
ile enerjik ol” başlıkları
altında sürücülere
eğitim verdi. “Yola
Sağlam Çık” projesi ile
uzun yol şoförlerinin
yaşadıkları fiziksel
zorluklarla başa
çıkabilmeleri ve sağlıklı
yaşam farkındalığının
artırılması ile daha
güvenle yol almaları
hedeflendi. 

20 Mayıs tarihinde
Tekirdağ’da başlayan
proje kapsamında 63
gün boyunca 45’den
fazla noktayı ziyaret
eden Lassa “Yola Sağlam
Çık” ekibi; sağlıklı
beslenmeden fiziksel
egzersizlere kadar
birçok farklı konuda ağır
vasıta / uzun yol
sürücülerini
bilgilendirdi. Proje 17

Haziran tarihinde
İstanbul Esenler
Otogarı’nda sona erdi.

Uzman Diyetisyen
Ülker Özarslan Bilgin;
hem sürücülerin vücut
kitle endeksini
hesapladı, hem de kan
şekerinin düşmesi, ağır
yiyeceklerin yarattığı
hazımsızlık, sıvı kaybı ve
uyku hali gibi yol alırken
risk oluşturabilecek
beslenme kaynaklı
sorunların engellenmesi
için gerekli bilgileri
uzun yol şöförleriyle
paylaştı. Bu doğrultuda
ana ve ara öğünler için
tercih edilebilecek
yiyecek alternatifleri de
sürücülere aktarıldı.
Spor Uzmanı İrem
Başaran ise yol alırken
hareketsizlikten
meydana gelen kas
tutulmalarının,
sakatlanmaların,
krampların ve ağrıların
önüne geçilebilmesi
adına yapılması gereken
fiziksel egzersizleri
sürücülere uygulamalı
olarak gösterdi. Proje
çerçevesinde yapılan
ölçüm, test ve
değerlendirmelerden
faydalanan uzun yol
şöförlerine, kendilerine
özel tavsiyelerin de yer
alacağı bir sağlıklı
yaşam rehberi hediye
edildi. ■

“Yola Sağlam Çık” 

Lassa Türkiye’yi geziyor

Caner
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om İstanbul bize hız kattı

Göksoy, İstanbul’da olmanın Antoto’ya
önemli avantajlar getirdiğini dile getirerek,”
Antalya büyük pazar gözükse de; Temsa, MAN ve
Mercedes için yüzde 50’lik pazar İstanbul.
Burada olmak, bir de otogarın içinde olmak, her
şeyden bilgi sahibi olmamızı sağlıyor. Her satılan
otobüsü biz neden satamadık bilmek istiyoruz.
Neden satamadık? Elimizde mi yoktu? Fiyattan
mı kaçırdık? Elimizde olan otobüs mü yoktu? En
azından her satışın içinde olmak istiyoruz.
İstanbul’da olmak bunu sağlıyor” dedi.
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Her geçen gün sektörün daha

ağır maliyetlerle mücadele

etmek zorunda kaldığına

dikkat çeken Hakan

Sarıcanoğlu, “Otobüsçüler

yıkıcı rekabet yaparak kazanç

sağlanamayacağını, bunun

tüm sektöre zarar verdiğini

gördü. Doğruyu ise

otobüsçülere giderek ağırlaşan

şartlar gösterdi. Firmayı

geleceğe taşımanın en önemli

kuralı, hizmette rekabet

etmektir” dedi.

Sezonla birlikte hareketlilik
yaşamaya başlanılan sektörde,
Ramazan ayındaki olası yolcu

talebi düşüklüğü firma yetkililerini
endişelendiriyor. 32 araçlık filosuyla
10 hatta hizmet veren Tokat
Sayahat’in Genel Müdürü Hakan
Sarıcanoğlu ile hem sezonu, hem de
geleceğe yönelik hedefleri konuştuk.  

2 farklı sezon yaşıyor gibiyiz 

Sezonun hareketli başladığını,
şirketleri açısından da beklentilerin
üzerinde bir yolcu talebi ile karşı
karşıya kaldıklarını belirten Hakan
Sarıcanoğlu, “Okulların tatil olması
ile sektördeki hareketlilik arttı. Ancak
Ramazan ayının sezonun tam
ortasına gelmesi bu hareketliliğin
yavaşlamasında önemli bir etken.
Ramazanda düşen yolcu talebi ile
adeta 2 farklı sezon yaşıyor gibiyiz.
Sanki yolcu bize göz kırpıyor ve geçip
gidiyor. Bu süreç 4-5 yılda daha
yaşanacak” dedi.

İyileştirmede pasif,

yüklerde aktif 

Taşıma modlarında yaşanan
değişimin getirdiği yolcu kayıpları ile
birlikte her geçen gün daha da
yüksek maliyetle mücadele etmek
durumunda olmanın sektöre zor
günler yaşattığını ifade eden
Sarıcanoğlu, “Sektöre yönelik
iyileştirmelerde yetkililer daha pasif
dururken, yeni yükler getirmede de
çok aktif şekilde çalışılıyor. Yıllardır
akaryakıttaki ÖTV’ye yönelik sessiz
kalınırken, sigorta tarifelerine
yapılan zamlarla yeni yükler
getiriliyor. Sivil toplum örgütlerimiz
akaryakıt maliyetlerini çözmek için
yoğun çaba harcamaya devam
ediyor. Bizler de onların bu
çabalarına, çalışmalarına destek
oluyoruz. Umuyoruz ki, akaryakıt
konusunda bu sessizlik birgün
bitecek ve çözümler bulunacak” diye
konuştu.

Şartlar doğruyu gösteriyor 

Şartların giderek ağırlaşması ile
sektör mensuplarının, eskisi gibi
yıkıcı rekabet yapmak konusunda

istekli olmadıklarını da vurgulayan
Hakan Sarıcanoğlu şunları söyledi:
“Artık sektörde şirketlerinizin
varlığını sürdürebilmeniz için daha
akıllı hareket, daha iyi organize
olmak gerekiyor. Yıkıcı rekabet
yapmanın zararlarını ağırlaşan
şartlar gösterdi. Otobüsçüler artık
daha fazla uzlaşır hale geldi. D1
belgeli firmaların sayısının azalması
da bir gösterge. Şirketleri geleceğe
taşımanın en büyük unsuru,
kurumsal kimlikle beraber, hizmette
rekabet etmenin önemi daha çok
algılanır oldu” dedi.

Yurtdışından sektöre yatırım 

Yurtdışından bazı şirketlerin
sektöre yatırım konusunu da
değerlendiren Hakan Sarıcanoğlu, bu
şirketlerin giderek şartların
ağırlaştığı, belirsizliğin arttığı bir
dönemde sektöre yatırım
yapmasının bence en önemli nedeni
bir analiz yapabilmek olabilir
inancındayım. Bu şirketler sektördeki
gelişimi izleyerek farklı taşıma
modlarına adım atmanın çalışmasını
yapıyorlar. Demiryolunun
özelleşmesinin yolunun açılması,
kentiçinde giderek artan ulaşım
ihtiyacı bu şirketlere yeni yatırımlar
için çok daha cazip gelecektir” diye
konuştu.

Hedef ilk 10 

Tokat Seyahat olarak hep
sektörde ilk 10 firma arasında olmayı
hedeflediklerini ve bu hedef
doğrultusunda çalışmalar
yürüttüklerini belirten Sarıcanoğlu,
“Bu hedeflere ulaşabilmemiz
müşterimize tavizsiz kaliteli hizmet
standartını sağlamanız ile mümkün
olabilir. Bu inançla firmamızda
kurumsal kimliği daha iyi seviyeye
getirebilmek adına daha çok özmal
araçla çalışma sürecini başlattık.
Tabii, bunun getirdiği ek maliyetler
var ancak biz müşterinin
beklentilerine uygun hizmet vermeyi
daha çok önemsiyoruz. Filomuzda
bulunan 32 aracın yüzde 80’i özmal.
10 araçlık bir Mercedes yatırımı
gerçekleştirmiştik. Bireysel
otobüsçülerle çalışırken ikramlar da
dahil, garaj dışında yolcu bırakmak,
teknolojik gelişimlere ayak
uydurulması gibi sorunlarla sık sık
karşılaşılıyordu. Her zaman işini
yapan bir firma olmayı hedefledik.
Şirketimizi biz Anadolu’nun yükselen
bir değeri olarak görüyoruz.
Önümüzü daha iyi görebildiğimiz
noktada yeni yatırımlar yapmamız
söz konusu olabilir” dedi.

Yeni hat açılması 

Hakan Sarıcanoğlu, ulusal
ölçekteki firmaların yeni hatlar
açmasının kendilerini çok
etkilemediğini de belirtiyor: “Bunun
en büyük nedeni de firmaların yeni

hatlar açarken daha çok kendi özmal
yapısı ile çalışmamaları. Bölge
otobüsçülerini bünyelerine katarak
sadece isim hakkı ile çalışıyor
olmaları kurumsal kimlikle hizmet
kalitesi sağladıklarını göstermiyor.
Biz bu açıdan bölge insanımızın
firmamızı sahiplenmesinin
avantajlarını yaşıyoruz.”

Hızlı tren 

Ankara-Sivas hızlı tren hattının
2014’te hizmete girecek olmasının
kendilerinde çok büyük endişe
doğurmadığını savunan Hakan
Sarıcanoğlu, “Hızlı trenin alternatifi
uçaklar. Uçakların bizleri ne kadar
etkilediği de belli. Biz hızlı trenin çok
büyük etkiler getireceğini
düşünmüyoruz. Yeter ki, biz
bölgemizde hedeflediğimiz hizmet
sürecini kesintisiz verebilelim” dedi.

Komana Tur’la yeni hedefler 

A grubu Seyahat Acentesi
belgesine de sahip olduklarını ifade
eden Hakan Sarıcanoğlu, “Bu
belgemizi, TÜRSAB’dan, Komana
Tur adıyla aldık. Bu belge
doğrultusunda otel rezervasyonları,

uçak bileti, paket tur satışı gibi
hizmetler vereceğiz. Komana Tur’la
D2 belgesiyle de turizm taşımacılığı
alanında hizmet vermek istiyoruz. İç
turizmdeki hareketlilik giderek
arttığını gözlemliyoruz. Bizde bu
doğrultuda bu hizmetlerimizi 2014
yılında gerçekleştireceğiz” diye
konuştu. 

Yolcuyu kaybetmemek önemli

Halen Ankara, İstanbul, Bursa,
İzmir, Mersin, Antalya, Şanlıurfa,
Batman, Erzurum olmak üzere 10
hatta hizmet verdiklerini ve öncelikli
hedeflerinin bu hatlarda sefer
sayılarını ve hizmet kalitesini daha
da artırmak olduğunu belirten
Sarıcanoğlu, “10 hatla birlikte 63 il ve
ilçeden geçiş yapıyoruz. Yeni bir hat,
yeni iki otobüs, yeni acenteler ve
altyapı maliyeti demek. Bu da 1.5
milyon TL civarında bir maliyeti
beraberinde getiriyor. Biz bu
maliyetlere girmenin doğru olmadığı,
var olan hatlarımızı güçlendirmenin
daha doğru olacağına inanıyoruz.
Bizim prensibimiz yolcumuzu
kaybetmemek. Bunun için her türlü
fedakarlığa da katlanıyoruz. Otobüsü
kaçıran bir yolcumuzun biletinin
yanmasına bile gönlümüz razı
olmuyor. Uçak kaçtığında, yolcu
bunu şirkete yönelik bir tepki olarak
değerlendirmiyor. Ama bizim 40-50
TL’sini aldığımız bir yolcuya
‘biletiniz yandı’ deme şansımız
olamıyor. Buna gönlümüz de razı
olmuyor” dedi.

İnternet bilet satışı 

İnternet bilet satışlarının toplam
yolcu içerisinde giderek daha fazla
pay aldığına dikkat çeken Hakan
Sarıcanoğlu, internet bilet satışlarını
artırmaya yönelik çeşitli
kampanyalar düzenlediklerini,
yolcuya daha indirimli bilet alma
imkanı sunduklarını söylüyor. 

Çözüm için el ele…

Sektör mensuplarının el ele
vererek, yaşadıkları sorunları daha
kolay aşabileceklerini de vurgulayan
Hakan Sarıcanoğlu, “Yaşadığımız
zorlukları aşmak için hep birlikte
hareket etmemiz önemli. Birlikte
talepleri dile getirmek, yıkıcı rekabet
konusunda şartların ağırlaşmasını
beklemeden bir uzlaşı içerisinde
hareket etmek, daha akıllı, daha
teknolojik yapıda hizmet verilmesine
yönelik projeler üretmek gerekiyor.
İnternet üzerinden bilet satışlarını
organize edecek bir üstyapı
oluşturulması, ortak servis
konusunda birlikte hareket edilmesi
sorunların çözümünde önemli bir
avantaj getirebilir” dedi. ■ 
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Tokat Seyahat Genel Müdürü Hakan Sarıcanoğlu: 2013 yılında 900 bin yolcu taşımayı hedefliyoruz. 

Şartlar ağırlaştı otobüsçü
doğruyu gördü 

Tokat’ın kültür elçisi olduk

Turizmin gelişmesi şehirler için, o
şehirde yaşayanlar için ve sektörümüz
için fevkalade yararlıdır. Biz,
yolcularımızla birlikte kültürümüzü
tanıttık, Tokat’ın kültür elçisi olduk.
Tüm araçlarımızı bir pul gibi düşündük
ve dış cephelerine Tokat’ın figürlerini;
kalemizi, saat kulesini ve taş
köprümüzü yerleştirdik. Çok güzel oldu,
gurbetteki Tokatlıların yüzlerinde
oluşan tebessüm bizleri çok mutlu etti.
Diğer firmalar da bunu yapmaya
başladı. Tokat Seyahat bu anlamda fikir
lideri oldu. Turizm ve ulaştırma iç içe
geçmiş iki sektördür. Her ikisinin de
gelişimi başarılı bir planlama ve
işletmecilikten geçer. Kaliteli turizm,
kaliteli ulaştırma ile olur. Turizmin
sektörünün gelişmesi istihdam
olanaklarını da artırır.

Piyasanın mesajı açık ve net 
Ünlü Amerikalı işadamı Andrew

Grove’un kitabının adı “Yalnızca
Paranoyaklar ayakta kalır”. Paranoyak;
korku, şüphe hastalığına kapılmış kişi
demektir. Yani birileri bir yerlerde sizin
hizmetinizi geride bırakacak bir şeyler
üretme hazırlığında olabilir. Mesaj açık:
elinizdeki teknolojinin eskiyebileceğini,
piyasa şartlarının değişebileceğini
düşünmelisiniz. Buna karşılık ofiste
zaman geçirmek sizi piyasa
gerçeklerinden izole eder.

Yenilikçi şirketler, satış çabaları ile
piyasaya mesaj göndermekten asla geri
durmazlar. Personelini ve yöneticilerini
sürekli eğitirler, kusursuz hizmet
sunumu için mücadele ederler. Şirket
içinde israfa göz yummazlar. Sürekli
farklılaşma, maliyet düşürme ve pazar
payını arttırma çabası içindedirler.
Müşterilerinin değişen ihtiyaçlarını
sürekli gözlemlerler. Çeşitli iletişim
araçları ile veri toplarlar. Burada en çok
yapılan yanlış reklâm gibi satış
giderlerini azaltarak tasarruf yapma
çabasıdır ki bu çok yanlıştır.

Çok sık duyarız: 
Eski günleri arar olduk

Şirketler, en sıkıntılı anlarda bile
usanmadan, yorulmadan yasaların
verdiği sınırlar içinde en son müşteriyi
de kazanmaya çalışmalıdır. Satış
çabalarını asla azaltamazlar.
İnovasyona; yenilik, farklılık yapmaya
hiçbir zaman ara vermezler. “Eski
günleri arar olduk, eski işler artık yok”
çok sık duyulur, ama her zaman en çok
kazananlar, inovasyon yapanlardır. Yani
eski köye yeni adet getirenlerdir.
Bugünün rekabet koşullarında sadece
değişime yatkın olanlar ayakta
kalacaktır. Değişim riskini göze
almazsanız ölüm riski ile karşı
karşıyasınız demektir.
Yenilmeyeceksiniz, kendinizi
yenileyeceksiniz. ■ 

Hakan Sarıcanoğlu: Yapılan

araştırmalara göre; bir müşteri,

memnuniyetini ortalama 5 kişiye,

memnuniyetsizliğini ise ortalama

21 kişiye aktarmakta ve olumsuz

tanıtım yapmaktadır. Memnun

olmayan müşterilerin yüzde 98’i

şikâyetlerini iletmemekle beraber,

sessizce alternatif tedarikçiler

aramaktadırlar. Rekabet

şartlarının ağır olduğu

günümüzde hiç birimiz müşteri

kaybetme lüksüne sahip değiliz. 

Hakan Sarıcanoğlu, 2012 yılında 750 bin yolcu taşıdıklarını,

2013 hedefini ise 900 bin olarak açıklıyor.

ÖNE ÇIKANLAR

Trafik sigortasında rehber
tarife de zamlandı

Karşılaştırma sitesi
enuygun.com’un analizine göre,
Türkiye Sigorta Birliği tarafından

hazırlanan Temmuz Ayı Trafik Sigorta
Rehber Tarifesi’nde, Ocak ayına göre
yaklaşık yüzde 10 oranında artış yapıldı.
İllere göre farklılık gösteren rehber
tarifede özel otomobiller için belirlenen
prim tutarı İstanbul’da 468 TL’den 503
TL’ye, İzmir’de 348 TL’den 390 TL’ye,
Ankara’da 416 TL’den 460 TL’ye
yükseltildi. Buna göre, trafik sigortası
rehber tarife primleri, yılın ikinci
yarısında ilk yarısına göre İstanbul’da
yüzde 7, Ankara’da yüzde 11, İzmir’de
ise yüzde 12 oranında artırılmış oldu. ■
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Renault Trucks, Yeni Euro 6
serisini tanıttı. Yedi yıllık bir
geliştirme sürecinden geçen bu

kamyonlar verimlilik ön planda
tutuldu ve Euro 6 motorlarla
donatıldı. Nakliye sektöründe
maliyetlerin kontrol altında
tutulmasına olanak sağlayacak
mükemmel, güvenilir ve yüksek
performanslı yeni Renault Trucks
araçlar tasarımları ve teknik
özellikleriyle de öne çıkıyor. 

İddialı tasarım

Renault Trucks’ın yeni ürün
gamında, yakıt tasarrufu hedefi daha
en baştan itibaren kamyon
tasarımının önemli bir unsuruydu ve
dolayısıyla, aracın aerodinamik
tasarımı mümkün olan en iyi hava

akışı elde edilecek şekilde
modellendi. 

Renault Trucks bu yeni
Euro 6 motorların geliştirme
sürecinde güvenilirliği ve
performansıyla ünlü Euro 5 motor
bloklarını kullandı ve bunları,
Avrupa’da 1 Ocak 2014, Türkiye’de 1
Ocak 2016 tarihinden itibaren
zorunlu olacak Euro 6 standardına
uyumlu hale getirmek üzere gerekli
değişiklikleri yaptı. Araçlar
geliştirilirken temel hedef Euro 6
normlarındaki yeni motor ile
minimum yakıt tüketimi ve
maksimum çevrecilik üzerine
kuruldu. 50 müşterisini test pilotu
olarak kullanan Renault Trucks, 300
test aracını,

-40° ile +60°C arasındaki 10 milyon
kilometrelik gerçek yol şartlarında
denedi ve araç parçalarını 5 milyon
saat süren testlere tabi tuttu. ■

Ford müşterilerine satış, servis,
yedek parça ve ikinci el olmak
üzere tüm hizmetleri aynı çatı

altında vermek için Diyarbakır’da inşa
edilen Diyarbakır Oto Ford Trucks
tesisinin açılış töreninde konuşan
Ford Otosan Genel Müdürü Haydar
Yenigün, yapılacak yatırımlarla 2014
yılı sonuna kadar 25 bayinin 4S
konsepti ile yenileneceğini söyledi.
Açılışa, Diyarbakır Vali Yardımcısı
Cemal Hüsnü Kansız da katıldı. 

Ford Trucks tesislerinin yedincisi
olan Diyarbakır Oto Ford Trucks
tesisinin açılışında Yenigün, somut
gelişmelerden söz etti: “Ford Otosan
ailesine 2005 yılında katılan
Diyarbakır Oto, bugüne kadar binek
otomobilden kamyona kadar tüm
ürün yelpazemizle hizmet verirken,
bugün itibariyle işlerini ağır ticari
hizmeti verecek olan Ford Trucks 4S
tesisiyle büyüttü. 6350 metrekare
kapalı kullanım alanıyla Diyarbakır
Oto, en büyük Ford Trucks tesisimiz
oldu.  Son üç yılda toplam kamyon
satışı sıralamasında ilk üçte yer alan ve
markamızı ağır ticaride yıllardır açık
ara bölge pazar liderliğine taşıyan
bayimizin, yeni tesisle birlikte çok
daha büyük başarılara imza atacağına
inanıyorum. Kamyon satışında 2011
ve 2012 yıllarında aldığı Ford
Başkanlık ödülü de, bayimizin satış

performansının yanı sıra müşteri
memnuniyetine verdiği değerin somut
bir göstergesidir. Bu vesileyle başta
Odabaşı ve Bal ailesi üyelerini ve
Diyarbakır Oto çalışanlarını tebrik
ediyor, yeni yatırımlarının hayırlı
olmasını dilerim.”

Türkiye otomotiv sektöründe Ar-
Ge’ye en büyük yatırımı yaptıklarını ve

mühendislik çalışmalarını ihraç da
ettiklerini de söyleyen Yenigün,
“Dünyanın en büyük kamyon pazarı
olan Çin’de motor üretimi için
Jiangling Motors Corporation Limited
Şirketi ile Nisan ayında motor
teknolojisi lisans anlaşması imzaladık.
12 yıllık anlaşma süresince yüzde yüz
Ford Otosan mühendisliğinin bir

ürünü olan Ecotorq motorlar Çin’de
de üretilecek ve JMC markalı araçlarda
kullanılacak. Biz yatırım yapıyoruz,
bayilerimiz de bizimle birlikte yatırım
yapıyor. Kamyon bayi ağımız giderek
güçleniyor. Bundan mutluluk duyuyor
ve geleceğe olan inancımızı
pekiştiriyoruz” dedi. ■
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Ford Trucks bayi Diyarbakır Oto açıldı
4S konseptli 

Dinçer Lojistik düzenlenen bir

tören ile ADR standardlarına

uygun ekipman ile donatılmış

toplam 12 adet Eurocargo ve

Daily araç alarak filosunu

güçlendirdi. Teslim edilen

araçlar şöyle: 9 adet

MLC100e18 Eurocargo 180 HP, 2

adet MLL150E18 Eurocargo 180

HP ve bir 70c15 Daily 150 HP.

Iveco Araç Genel Müdür
Yardımcısı Koray Kurşunoğlu,
“Bugün Iveco ve Dinçer Lojistik’in

uzun yıllar sürecek olan iş
ortaklığının başlangıcındayız. Paketli
kimyasal madde depolama ve
taşımacılığının lideri olan Dinçer
Lojistik’in müşterilerine vereceği
hizmetlerde euro5 emisyonlu
Avrupa’nın yıldızı olan Eurocargo
kamyonlarımız ile destek vermekten
gurur duyuyoruz. Avrupa’da orta
sınıf kamyon pazarında yüzde 25

pazar payına sahip, Iveco
Eurocargo’yu, 4 değişik motor
seçeneği ile, 3 değişik kabin tipi ile
müşterilerimizin beğenisine açık-
kapalı kasadan, soğuk taşımaya,
vinçten çöp presine kadar çok çeşitli
misyonları yerine getirmesi amacıyla
sunuyoruz” dedi.

Dinçer Lojistik sahibi Mustafa
Dinçer ise, “2 milyon Dolarlık filo
yatırımının ikinci ayağını da
tamamlayarak filomuzu yeniledik.
Filomuzun tamamı ADR
standartlarına uygun özel ekipmanla
donatılmış; yine özmal ve sözleşmeli
araç sürücülerimizin tamamı da ADR
ehliyetine sahiptir. Bu kapsamda
sektörde çok ciddi bir açığı
kapattığımızı düşünüyoruz. Mevcut
müşterilerimize yönelik başlattığımız
yeni projelerin yanı sıra
portföyümüze kattığımız yeni
müşterilerimizle birlikte 2013 yılında
da yüzde 35 cirosal büyüme
hedeflemekteyiz” diye konuştu. ■

Dinçer Lojistik’e 12 Iveco 

Iveco Araç Özel Satışlar ve Filo Müdürü Erkan Erşin ile Bölge

Müdürü Çağatay Akyol’un da katıldığı tören sonunda Iveco

Araç Genel Müdür Yardımcısı Koray Kurşunoğlu, Mustafa

Dinçer’e bir plaket takdim etti. 

Iveco yetkili

satıcılarından Iveco

Otomotiv, Metin

Group Uluslararası

Taşımacılık’a 5 adet

Stralis Hi Road

teslim etti. 

Metin Group
CEO’su Cem
Özkavak, Iveco

Otomotiv Genel
Müdürü Ömer
Bursalıoğlu, Iveco
Otomotiv Satış Sonrası
Müdürü Mengü
Şeker’in hazır
bulunduğu törende
Genel Müdür
Bursalıoğlu, 5 adet yeni
Stralis’i Metin Group’a
teslim ediyor olmaktan
büyük mutluluk
duyduklarını ve Metin
Group’u satış sonrası
hizmetlerde de yalnız

bırakmayacaklarını
ifade etti. 

Araçlarının yüzde
70’inin karayolu yüzde
30’unun Pendik-Trieste
gemi hattı üzerinden
çalıştığını ifade eden
Metin Group CEO’su
Cem Özkavak, “Avrupa’da

Yılın Kamyonu seçilen
Yeni Stralis ile filomuz
daha da güçlenecektir,
yeni Stralis’in yakıt ve
konfordaki iddiasına ikna
olduk, bunun için de
tercihimizi yeni
Stralis’den yana
kullandık” dedi. ■

Metin Group 5 Iveco Stralis aldı

Iveco ile Gazprom PLC, Rusya’da
CNG’li (sıkıştırılmış doğalgaz) araçlar
geliştirmek konusunda ortaklığa

gidiyor. Anahtar sektörlerdeki Rus
şirketleri dizelden CNG’ye geçerek yakıt
tüketimini azaltabilir, tasarruf yapabilir
ve çevreye daha az zarar verebilir; buna
ek olarak ulusal enerji güvenliğine de
katkı sağlayabilir.

Iveco ve Gazprom, CNG
motorların geliştirilme ve test
programlarını yürütecek. Buna ek
olarak ülke çapında CNG araçların
kullanımını arttırmaya yönelik
etkinlikler düzenleyecek. Program,
Gazprom tarafından yeni CNG dolum
istasyonlarının yapılmasını da içeriyor.

Bu ortaklığın bir parçası olarak
Iveco, Gazprom’a deneme sürüşleri,
bölgesel ve uluslararası fuarlar için
CNG’li araçlar sağlayacak. ■

Iveco ve Gazprom CNG kullanımını
genişletmeye odaklanıyor

GEFCO Türkiye,
KYMCO Motor ile 
sözleşme imzaladı! 

İki tekerlekli sektöründe payını
artırmayı hedefleyen, iki tekerlekli
araçlar için hizmet konusunda 2010

senesinde “Avrupa’nın En İyi Servis
Sağlayıcısı” seçilen GEFCO Türkiye,
Kymco Motor ithalatçı firması Silkar
Otomotiv ile 1 senelik depolama ve
dağıtım sözleşmesi imzaladı. 

GEFCO Türkiye, Kymco Motor
ihtalatçı firması Silkar Otomotiv için
senelik yaklaşık 1.000 motorun depolama
ve dağıtım operasyonlarını yürütecek.
Depolama alanı olarak GEFCO İzmir-
Sarnıç tesisleri kullanılacak. Dağıtımlar
buradan, Ege ve Akdeniz Bölgesi’ne
yapılacak. ■

Pirelli, 2013 yılı sonuna kadar 21 ilde
200’den fazla noktada, bireysel
kullanıcılara ve satış noktalarına ulaşarak
lastiklerin güvenliğe ve yakıt tüketimine
olan etkileri konusunda bilgilendirmeyi
amaçlıyor. Lastik hava basıncı, lastik diş
derinliği, mevsimine uygun lastik
kullanımı ve Pirelli ürünleri konusunda
eğitim verecek olan Pirelli Gezici Eğitim
Aracı, ilk eğitimini Mersin’de
gerçekleştirdi. 

Pirelli Ticaret Direktörü Aşkın Bedük,
“Ülkemizde lastik konusunda bilinç artış
gösterse de henüz istenilen seviyelerde
değil. Lastik hava basıncı, diş derinliği ve
mevsimine uygun lastik kullanımı gibi
konular güvenlik açısından hayati önem
taşımasının yanı sıra, ekonomi ve
çevreye olan etkilerin azaltılması
açısından da önemli. Gezici Eğitim
Aracımızla satış noktalarını ve
tüketicilerimizi lastiklerle ilgili
bilgilendirerek bilincin artmasını
hedefliyoruz” dedi. ■

Gezici Eğitim Aracı
yollarda

Pirelli 

Uluslararası
pazarda rekabet
gösteren lojistik

firmalarını dünya
devleri ile bir araya

getiren “Transport
Logistic Fuarı”;
Almanya’nın Münih
kentinde, 63 ülkenin
katılımı ve yaklaşık 53
bin kişilik ziyaretçi ile
düzenlendi. 

Alışan Group; ilk kez
2011 yılında katıldığı

Transport Lojistik
Fuarı’nda bu sene de
yer alarak; sektör
profesyonelleri ve hedef
müşteri kitlesi ile bir
araya geldi.

Alışan Lojistik’in
müşterilerine sunduğu
geniş hizmet yelpazesi
ve sektörde öne çıkan
uygulamaları hakkında
bilgiler veren Alışan
Lojistik Yönetim Kurulu
Başkan Yardımcısı
Damla Alışan,
“Yaptığımız yatırımlar
ve büyük bir titizlikle
devam ettiğimiz çalışma
azmimiz, 28 yıllık güçlü
bir şirket olmamızı
sağladı. Alışan Lojistik
olarak,
gerçekleştirdiğimiz
başarılarımızdan gurur
duyuyoruz” dedi. ■

“Alışan Group” 
Transport Logistic

Fuarı’na katıldıDamla

Alışan 

Köknar Uluslararası Taşımacılık, yeni teslim
aldığı on adet I-Shift şanzıman ve I-See
donanımlı yeni Volvo FH 460 4x2 çekiciler

sayesinde yakıt tasarrufunu arttırırken sürücülerine
de daha verimli ve rahat bir sürüş imkanı sunuyor.

Köknar Uluslararası Taşımacılık Yönetim Kurulu
Başkanı Bedirhan Orak, teslimat töreninde, iki yaş
ortalamasındaki Volvo araçlar ile hizmet verdiklerinin
altını çizerek, Volvo’nun son teknolojileriyle
verimliliklerini arttırmayı hedeflediklerini belirtti.  

Volvo Kamyon Bölge Satış Müdürü Devrim
Karataş, Köknar’ın Volvo Kamyon’un sıkı bir takipçisi
olduğunu belirterek, “Köknar’ın tüm filosuyla bir yıl
boyunca kat ettiği km düşünüldüğünde, I-Shift
şanzımanın sağlayacağı avantajlarla birlikte tüm bu
özelliklerin, Köknar için önemli bir kârlılık
sağlayacağına inanıyoruz” dedi. ■

Köknar’a, 10 Volvo Yeni ürün gamıyla 

Euro6 motorlu 
Renault Trucks 

tanıtıldı

“Trafikte her an,
sorumlu davran!”
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KDV konusu ile ilgili
yaşadığı sorunları ve
hazırlanan tebliğe
yönelik sektörün görüş
ve önerilerini aktarma
fırsatı bulduklarını
belirterek şunları
söyledi: “UTİKAD
olarak, 2010 yılında İzmir’deki
üyelerimizin karşı karşıya kaldığı
KDV tarhiyatları ve cezaları
gündeme geldiğinden bu yana KDV
konusunda Gelir İdaresi
Başkanlığı’nın ilgili yöneticileriyle
çeşitli görüşmeler yaptık. Bu
toplantılarda sektörün dinamikleri,
sektörün iş yaparken dayandığı yasal
mevzuat ve iş akışları hakkında
idareye gerekli bilgileri aktararak,
taşıma işleri organizatörleri ve
lojistik firmalarının uluslararası ve
transit taşımalarından kaynaklanan
KDV istisna haklarının kabul
edilerek, uygulamaların KDV iadesi
alabilecekleri şekilde doğru biçimde
hayata geçirilmesine yönelik
çalışmaları bizzat yürüttük.

Bu çalışmalara gelir idaresi
yönetiminin duyarlı ve işbirliğine
açık yaklaşımı sayesinde, 6 Mart
2012 tarihinde sektörümüzün ve
üyelerimizin uluslararası taşımacılık
faaliyetlerine ilişkin "Uluslararası
Taşımacılık İstisnasının Kapsamı ile
İstisnanın Tevsiki ve İade İçin İbrazı
Gereken Belgeler Hakkında 61 Seri
No'lu KDV Sirküleri" yayınlanarak
tereddüt edilen pek çok konuya
açıklık getirildi. Bu sirkülerin
yayınlanmasını takiben
uygulamadaki tereddüt ve
farklılıkları gidermek, vergi
dairelerince yeknesak uygulamaların
yapılmasını sağlamak ve genel olarak
tüm sektörlerin karşılaştığı KDV
istisna ve iadesi uygulamalarını bir
tebliğ altında toplamak üzere KDV
Genel Tebliği taslağı hazırlanarak
idare tarafından ilgili tüm kamu ve
özel sektör paydaşların görüş ve
önerilerine açıldı.

Lojistikçilerin talepleri

UTİKAD bu tebliğ taslağına
yönelik olarak üyelerinin de
görüşlerini alarak, üyelerinin ve
sektörün KDV istisna uygulamaları
ve iade taleplerinden kanunun
öngördüğü çerçevede ve kolaylıkla
yararlanabilmesi için 25 Mart 2013
ve 31 Mayıs 2013 tarihlerinde iki ayrı
yazıyla, bahse konu tebliğ
hakkındaki görüş ve önerilerini

idareye iletmişti. Bu görüşlerde
temel taleplerimizden birincisi, aylık
KDV istisna beyanı sırasında, beyana
ek olarak ilgili tüm tevsik edici
dokümanların teslim edilmesi
gerekliliği hususunun gözden
geçirilmesi idi. Çünkü istisnayı
oluşturan işlemlere ilişkin tüm
dokümanların aylık KDV
beyannamesi verilirken vergi
dairelerine teslim edilmesi, gerek
mükelleflere gerekse vergi
dairelerine ağır bir iş yükü getirecek
ve her ay binlerce dokümanın vergi
dairelerine taşınmasına neden
olacaktı. 

İkinci temel talebimiz ise, hak
etmiş olduğumuz KDV iadesini
alabilmek için tevsik edilmesi
gereken evrakların, uluslararası
taşımanın yapıldığını ispatlayan ve
fakat sadece taşıma işleri
organizatörleri ve lojistik
firmalarının kendi ürettikleri ve/veya
ulaşabilecekleri dokümanlardan
olması gerektiğiydi. Nitekim daha
önceleri fiziki taşımanın yapıldığı
aracın işleticisi veya temsilcisi
olmayan taşıma işleri
organizatörlerinden, kendisinin
hazırlamadığı ve erişmesi mümkün
olmadığı halde gümrük onaylı araç
manifestoları istenmişti. Bu belgeleri
ibraz edemediği için de çeşitli
cezalarla karşılaşmıştı. Bu nedenle
KDV iade taleplerinde istenecek
ispatlayıcı belgelerin taşıma işleri
organizatörlerinin ürettiği veya
erişebileceği belgeler olması talep
edildi. UTİKAD tarafından gerek
yazılı olarak gerekse çalıştayda dile
getirilen görüşlerimizin taslak
halindeki KDV Genel Tebliğine
aktarılması konusunda gerekli
anlayış birliğine varıldı.” ■
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Bölgesel toplantılar devam ediyor

UND Mardin’de toplandı
Uluslararası Nakliyeciler

Derneği Haziran Ayı Yöetim

Kurulu Toplantısı 21 Haziran

2013 tarihinde Mardin’de

bölgedeki üyelerin ve

nakliyecilerinin katılımı ile

yapıldı. Toplantı vesilesiyle

Mardin Valisi Sayın Ahmet

Cengiz ve Habur Sınır Kapısı

da ziyaret edildi.

UND’nin Haziran ayı Yönetim
Kurulu Toplantısı 21 Haziran 2013
tarihinde Mardin’de bölgedeki
üyelerin ve nakliyecilerinin katılımı
ile gerçekleştirildi. Toplantı
vesilesiyle bölgede iki gün yoğun
gündem ile temaslar gerçekleştirildi.  

UND Yönetimi ve bölge
nakliyecileri 21 Haziran 2013
tarihinde ilk olarak Mardin Valisi Dr.
Ahmet Cengiz’e başarılar diledi. Vali
Cengiz, yönetim kurulu
toplantılarının farklı şehirlerde
yapılmasının önemini vurguladı ve
sektörün ekonomiye yaptığı
katkılardan ötürü teşekkür etti. UND
Yönetim Kurulu Başkanı Çetin
Nuhoğlu da mardin’in önemli bir
şehir olduğunu ifade etti, Valiliğin
etkin rol alması gerekliliğinin de
altını çizdi. 

Valilik ziyaretinin ardından
Haziran Ayı Yönetim Kurulu
Toplantısı gerçekleştirildi. Dicle
Kalkınma Ajansı (DİKA)
Programlama Koordinatörü Mehmet

Uncu, Mardin’in bulunduğu
bölgedeki lojistik öneminden
bahsederek DİKA’nın nakliyecilere
sunduğu mali destek programlarını
anlattı.

Bölge ziyaretinin ikinci günü
Cizre ve Habur’da nakliyecilerle bir
araya gelindi, Habur Gümrük
Müdürlüğü ziyareti ve gümrük
sahası incelemesi yapıldı. ■

TLS Global, Marmara Bölgesi

ve Türkiye’nin başta gelen

sanayi şehirlerinden olan

Bursa’da Uluslararası

Hizmetler Müdürlüğü açtı,

yeni birimin başına Yasemin

Dabak getirildi. 

Türkiye’de üretilen motorlu
taşıtların yarısından fazlası
Bursa’da üretiliyor. Gıda ve tekstil
de Bursa sanayinde büyük bir paya
sahip. İşyeri ve çalışan sayısı
bakımından Türkiye’de,

İstanbul’un ardından ikinci sırada
yer alan Bursa, Eskişehir ve
Balıkesir’i içine alan hinterlandı ve
Gemlik Limanı ile lojistik sektörü
için önemli merkezlerden biri
konumunda bulunuyor. Temeli
2010’da atılan İstanbul-İzmir O-33
otoyolu da Bursa’dan geçecek ve
şehri İstanbul ve İzmir limanlarına
bağlayacak.

Şirket, Bursa’da açtığı
müdürlükle özellikle denizyolu,
havayolu demiryolu ve karayolu
operasyonlarına ivme
kazandırmayı hedefliyor. ■

TLS Global

Bursa’da Uluslararası
Hizmetler Müdürlüğü açtı

Bursa’da Türk Eximbank’ın avantajlı

markalaşma kredilerini de üyelerine

aktaran Taşıt Araçları Yan

Sanayicileri Derneği (TAYSAD), ‘10.

Beş Yıllık Kalkınma Planı’na göre

hazırladığı 2 senaryoyu da

toplantıda masaya yatırdı. 

TAYSAD Başkanı Dr. Mehmet
Dudaroğlu, kalkınma planında otomotiv
endüstrisinin 2018’de iyimser senaryoya
göre yüzde 8 büyüyeceğini ve üretimin 1
milyon 930 bin adet, iç pazar satışlarının ise
2 milyon 40 bin adet olacağını
öngördüklerini söyledi. 

TAYSAD, Bursa’da üyeleri ile bir araya
gelerek otomotiv endüstrisi ile ilgili ulusal
ve küresel son gelişmeleri değerlendirdi.
Üyelerini markalaşmaya yönlendiren
TAYSAD, bunun için Türk Eximbank’ın
kredi olanaklarının detaylarını da paylaştı.
Toplantıya katılan Türk Eximbank Genel
Müdürü Hayrettin Kaplan, 120 günden
başlayıp 10 yıla kadar uzayabilen 3 yılı
ödemesiz avantajlı kredi imkanlarını
anlattı. Bunların faizlerinin de libor +
0.75’ten başladığına değinin Kaplan,
TAYSAD üyelerine markalaşma yönünde
Turquality programına girme zorunluluğu
olmaksızın pozitif ayrımcılık yaptıklarını
söyledi.  

AB ile Türkiye gündemi örtüşüyor 

TAYSAD Başkanı Dr. Mehmet
Dudaroğlu da üyelerine otomotiv
endüstrisi ile ilgili son küresel bilgileri
verirken, AB gündeminde inovasyon,
verimlilik, eğitim ve yetkin iş gücü, e-
mobilite ile güçlü sanayinin bulunduğunu
hatırlatarak, bunun Türkiye otomotiv
endüstrisi gündemiyle örtüşmesinin
anlamlı olduğunun altını çizdi. 

Dudaroğlu, yılın ilk 5 ayında üretimin
geçen yılın aynı dönemine göre eşdeğer
üretimle 467 bin adet olduğunu, ihracatın
da yine aynı dönemlere göre yüzde 5 artışla
8.8 milyar doları bulduğunu hatırlattı.
Tedarik sanayinin ihracat içindeki payının
da geçen yılın aynı dönemine göre yine
yüzde 43 seviyelerinde seyrettiğini
hatırlatan Dudaroğlu, AB’ye bağımlı olan
pazarın da çeşitlenmesi gerektiğinin altını
çizdi. Bu konuda yenileme pazarının
önemine değinen Dudaroğlu, kapasite
kullanım oranlarının da artırılması
gerektiğini kaydetti. 

2 senaryo hazırlandı

Hükümetin kısa bir süre önce açıkladığı
‘10. Beş Yıllık Kalkınma Planı’nın
detaylarını ve otomotiv endüstrisi için
hazırladıkları iki senaryoyu da üyeleriyle
paylaşan Dudaroğlu,  2014-2018 yıllarını
içeren bu süreci şöyle değerlendirdi:
“Otomotiv sektörüyle ilgili ilk
senaryomuzda yüzde 5.5 büyürsek
üretimimiz 2018’de bir milyon 563 bini
buluyor.  İç pazar satışlarımız ise 1.5 milyon
adet oluyor. İkinci senaryomuzda ise
otomotiv endüstrisinde büyümeyi yüzde 8
seviyelerinde tutabilirsek üretim 1 milyon
930 bin adet, iç pazar ise 2 milyon 40 bin
adet oluyor.” ■

TAYSAD, ‘10. Kalkınma Planı’
çerçevesinde 2 senaryo hazırladı  

Otomotiv üretimi
2018’de 2 milyon
adede dayanacak 

Taşımacılık ve lojistik

şirketlerinin önemli gündem

maddeleri arasında yer alan

"KDV İstisna ve İade Tebliği",

TİM ve Gelir İdaresi Başkanlığı

tarafından düzenlenen

çalıştayda masaya yatırıldı.

21-23 Haziran 2013 tarihlerinde
Sapanca’da gerçekleştirilen çalıştaya
Maliye Bakanı Mehmet Şimşek,
Gelir İdaresi Başkanı Mehmet Kilci,
Türkiye İhracatçılar Meclisi Başkanı
Mehmet Büyükekşi ile taşımacılık ve
lojistik sektörünü temsilen UTİKAD
Yönetim Kurulu Başkanı Turgut
Erkeskin, Genel Müdür Cavit Uğur
ve Mali Danışman YMM Gürol

Gündoğan katıldı.
Gelir İdaresi üst

düzey bürokratları ile
ihracatçıları ve diğer
ilgili sektörleri bir
araya getiren
çalıştayda, Maliye Bakanlığı
tarafından hazırlanan KDV İstisna ve
İade Tebliği’nde ihracatçıların, KDV
istisnası uygulayan ve iade talep
eden mükelleflerin işlemlerini
hızlandırmak için neler
yapılabileceği ele alındı.

Gelir İdaresi ile görüşme

UTİKAD Yönetim Kurulu
Başkanı Turgut Erkeskin, çalıştay
sonrası yaptığı yazılı açıklamada,
taşımacılık ve lojistik sektörünün

Lojistikçilerin talepleri
dile getirildi

Yeni KDV Tebliği Çalıştayı’nda 

Mehmet

Şimşek

Turgut

Erkeskin

“Yolların kralı
olmaz, kuralı olur”

UDH Bakanı Binali YILDIRIM

‘İşin ehli’ Ersan Çetin,
içerik yönetmeni oldu 

Yenilikçiliği ve dinamik bir iletişim
sürecini yönetim anlayışı olarak belirleyen
Bersay İletişim Grubu,
deneyimli, donanımlı ve
‘işin ehli’ Ersan Çetin’i
‘Medya İlişkileri ve
İçerik Yönetimi
Danışmanı’ olarak
görevine 1 Temmuz
2013, Pazartesi
gününden itibaren
başlayacak. 

Ersan Çetin,
kariyerine 2002 yılında
otomobil gazetecisi
olarak başladı. 2008
yılında Genel Yayın Yönetmenliği’ni yaptığı
Otohaber Dergisi’nden ayrılarak Bersay
İletişim Danışmanlığı’nda ‘Uzman Proje
Yönetmeni’ görevini üstlenmişti. Birçok
otomotiv firmasına hizmet veren ve bu alanda
uzmanlaşan Çetin, ilk etapta Honda Türkiye,
İddaa ve Otokar markalarının medya
ilişkilerinden sorumlu olacak. ■

Dr. Mehmet Dudaroğlu
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İSTANBUL

Hızlı , Güvenli , Çevreci ve Sürdürülebil ir Taşımacıl ık

editor@tasimadunyasi.com

twitter.com/tasimadunyasifacebook.com/tasimadunyasi İDO TV yayında
İDO’nun, yolcularına daha keyifli ve

rahat bir seyahat deneyimi yaşamaları
için sunduğu yeni bir kapalı devre
İDOTV, 24 Haziran 2013 Pazartesi günü
yayına başladı. İDO filosundaki tüm
gemilerdeki ekranlarda sadece
İDOTV’nin yayını gerçekleşecek. İDOTV
yayınında, seyahatin uzunluğuna ve

seyahat yapılan yere göre, belgesel,
haber, spor, çizgi film, film, müzik,
komedi gibi kategorilerdeki renkli
prodüksiyonlar, hava ve yol durumu
bilgileri, tatille ilgili öneriler vb. yer
alacak.

Yolculukları daha neşeli ve huzurlu
kılmayı amaçlayan, büyük küçük

herkesin ilgisine göre hazırlanan İDOTV
yayınında, aynı hattaki gidiş dönüş
seferlerinde de farklı yayınlar olacak. ■

Filosunda özmal 556 araç bulunan

Şekerler Turizm, yaptığı 7 Novo Lux

yatırımı ile Isuzu marka araç sayısını

120’ye çıkardı. 

Anadolu Isuzu Antalya’da personel ve turizm
taşımacılarına teslimatlarını hız kesmeden
sürdürüyor. 28 Haziran Cuma günü Esay

Otomotiv’in merkezinde düzenlenen törene
Şekerler Turizm Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa
Şeker, Yönetim Kurulu Üyesi  Mustafa Atan, firma
yetkilileri ile Anadolu Isuzu Satış ve Pazarlama
Direktörü Fatih Tamay, Satış Şefi Onur Çetinkaya
katıldı.

Anadolu Isuzu’dan Şekerler Turizm’e 7 Novo Lux 
Isuzu tercihi 

Ağırlıklı olarak personel taşımacılığı
yaptıklarını belirten Mustafa Şeker, turizm
sezonundan da memnun olduklarını belirtti.
Filosunda Isuzu marka araç sayısının son
yatırımla 120’ye ulaştığının bilgisini veren
Mustafa Şeker, Isuzu markasını tercih
nedenlerini şu şekilde açıkladı: En önemli
nedeni markaya olan güvenimiz. Bayisi ele satış
ve sonrası hizmetlerden aldığımız memnuniyet
ölçüsü de bu yatırımlarımzda önemli bir etken.
Bu araçları denemedik ama markaya ve bayiye
olan güvenimizden bu araçları aldık.”

150 araçlık yatırım hedefi 

Şekerler Turizm Yönetim
Kurulu Başkanı Mustafa Şeker,
150 araçlık bir yatırım planları
daha bulunduğunu vurguladı.
Şeker, “Anadolu Isuzu markası
ile yolumuza devam etmeyi
düşünüyoruz” dedi. 

Şekerler Akademi ile

eğitimlerde farlılık

4 yıl önce Şekerler
Akademi’yi kurduklarını ve
sürücülere yönelik eğitimlere
sürekli hale getirdiklerini
belirten Yönetim Kurulu Üyesi
Mustafa Atan, “Bunu ilk yapan
şirketiz. Bir sürücü yıl
içerisinde 48 saatlik eğitime
katılmak zorunda. Bu
eğitimlerde kişisel
gelişimlerden, profesyonel
olarak sürücünün teknik ve
donanım olarak neye sahip
olması gerekiyorsa onu
veriyoruz. Profesyonel sürücü
rehberi isimli bir
kitabımız var. Bu
eğitimleri vermek
zorundayız çünkü
can taşıyoruz, bu
çok önemli.
Sürücülerimizin
eğitimlerini iyi
verdiğinizde
müşteriyi de
memnun
edebiliyorsunuz.
600 dolayında
sürücümüz bu eğitimleri
aldı. Bizim en büyük isteğimiz
ise Sürücü Meslek Yüksek
Okulu’nu Antalya’ya getirmek.
” diye konuştu. 

Şekerler Turizm örnek

oluyor

Anadolu Isuzu Satış ve
Pazarlama Direktörü, Şekerler
Turizm’in eğitime yönelik
yaptığı çalışmalarla fark
yaratan bir firma olduğunu
vurgulayarak, “ Kimin filosu
büyüyor, personeline iyi eğitim
veren firmalar sağlıklı bir
yapıda büyümeye devam
ediyor. Şekerler Turizm, bu
eğitimleri çok bilimsel verilerle
yapıyor. Eğitim sürecinde
çalışanlara ve sürücülere
yönelik üniversite hocalarıyla
eğitimler veriyorlar. Bu eğitim
sürecinin iyi anlatılırsa, başka
firmalara örnek olabileceğini
düşünüyorum. Biz de sezon

öncelerinde şoförlere yönelik
eğitimlere destek olmaya,
sponsorluk yapmaya devam
ediyoruz. Şekerler Turizm’in bu
faaliyetleri bizi
heyecanlandırıyor. Firmalarla
birlikte çalışıyoruz. Bir alım-
satım projesi gibi değil. Birlikte
ortaya çıkan bir proje. Antalyalı
turizm şoförlerine eğitimlerine
yönelik Antalya Valiliği’nin
desteklediği projeyi 2 yıldır
ciddi olarak destekliyoruz.
Burada yer almaktan önemli bir
gurur duyuyoruz. Şekerler
bizim değer verdiğimiz bir
firma. Araçların büyük bir kısmı
yeni. Araçlarımızı satmakla
görevimiz bitmiyor, bundan
sonra da görevimiz devam
ediyor. Bu tür filolara
desteğimiz devam edecek”
dedi.  

Yeni Novo araçlara ilgi çok

büyük 

“İlk 6 aydaki
dururumuzdan

memnunuz”
açıklamasını yapan

Fatih Tamay, “Bu
yıl yaşanan
olumsuzluklara
rağmen turizm
sezonunun iyi
geçeceğine

inanıyoruz. Daha
fazla turist

geleceğine ve
geçtiğimiz yıldan daha

fazla para bırakacaklar. 2023
yılı hedeflere yıllık bazda
paralel gidecek. Biz, Ağustos
sonuna kadar çıkarabileceğimiz
tüm araçları sattık. Geçtiğimiz
yıl pazar payımızda bir
gerileme yaşamıştık. Yenilenen
Novo araçlarımıza yoğun ilgi
var. Umarım aynen devam
eder. Bu yıl pazar payımızla
ciddi bir ilerleme elde edeceğiz.
Pazardan aldığımız tepkiler
bunu doğruluyor. Kamu
satışlarında çok iyiyiz. Kamu,
özellikle aracın kullanım ömrü,
aracın çalışır kalma süresine
çok önem veriyor. Bizde bu
noktada çok başarılıyız.
Geçtiğimiz yıla yakın
seviyelerde yine ihracatta lider
olacağız. Avrupa ülkelerinin
neredeyse tamamında varız. Bu
ülkeler arasına yenileri de
katılacak. Şu andaki
trendimizden çok memnunuz”
diye konuştu. ■

Günün anısına sembolik

anahtar teslimi yapıldı ve

plaket sunuldu.

■ Ünsal TOSUN / ANTALYA
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